
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών., σελ.  12601
2. Επί διαδικαστικού θέµατος., σελ.  12632, 12634, 12637,

12641

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Ανακοίνωση αναφορών µε αριθµό από 1445 έως 1518. ,

σελ.  12601 – 12619 
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών., σελ.

12620 - 12630
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Πα-

ρασκευής 8 Μαΐου 2020., σελ.  12631
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό  Ανάπτυξης και Επενδύσεων, µε

θέµα: «Μάσκες µίας χρήσης και τιµή πώλησης»., σελ. 12631
β) Προς τον Υπουργό  Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,

µε θέµα: «Αποζηµίωση των κτηνοτρόφων που επλήγησαν από
καταρροϊκό πυρετό το 2014.»., σελ. 12634

γ) Προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, µε θέµα:
«Ξυλοδαρµός µοτοσικλετιστή από την ασφάλεια φυλασσό-
µενου προσώπου και προσπάθεια απόκρυψης των δεδοµέ-
νων του περιστατικού από την Κυβέρνηση», σελ. 12637

δ) Προς τον Υπουργό  Υγείας, µε θέµα: «Ενίσχυση Κέντρου
Υγείας Κρανιδίου»., σελ. 12638

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ

ΑΒΔΕΛΑΣ Α., σελ. 12601 - 12641

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΑΒΔΕΛΑΣ Α. , σελ. 12632, 12634, 12637, 12641

Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΒΟΡΙΔΗΣ Μ. , σελ. 12635, 12636
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Σ. , σελ. 12631, 12633, 12634
ΚΑΜΙΝΗΣ Γ. , σελ. 12631, 12632
ΚΕΛΛΑΣ Χ. , σελ. 12634, 12635
ΚΟΝΤΟΖΑΜΑΝΗΣ Β. , σελ. 12639, 12640
ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ Ε. , σελ. 12637, 12638
ΠΟΥΛΑΣ Α. , σελ. 12639, 12640
ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ Ι. , σελ. 12637

ΠΑΡΕΜΒΑΣΕΙΣ:
ΑΒΔΕΛΑΣ Α. , σελ. 12634

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΓ’

Τετάρτη 6 Μαΐου 2020



Αθήνα, σήµερα στις 6 Μαΐου 2020, ηµέρα Τετάρτη και ώρα
9.17’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Ζ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ ΑΒΔΕΛΑ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 5-5-2020
εξουσιοδότηση του Σώµατος, επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΡΛΒ’ συνεδριάσεώς του, της Τρίτης 5
Μαΐου 2020, σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου

νόµου του Υπουργείου Περιβάλλοντος και Ενέργειας: «Εκσυγ-
χρονισµός περιβαλλοντικής νοµοθεσίας, ενσωµάτωση στην ελ-
ληνική νοµοθεσία των Οδηγιών 2018/844 και 2019/692 του
Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου και λοιπές διατά-
ξεις»)

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τη Γραµµατέα της Βουλής
κ. Ραλλία Χρηστίδου, Βουλευτή Β3’ Νότιου Τοµέα Αθηνών, τα
ακόλουθα:

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

Θ’ ΑΝΑΘΕΩΡΗΤΙΚΗ ΒΟΥΛΗ

ΙΗ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Α’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΓ’

Τετάρτη 6 Μαΐου 2020



Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

12602 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΓ’ - 6 ΜΑΪΟΥ 2020 12603



12604 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΓ’ - 6 ΜΑΪΟΥ 2020 12605



12606 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΓ’ - 6 ΜΑΪΟΥ 2020 12607



12608 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΓ’ - 6 ΜΑΪΟΥ 2020 12609



12610 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΓ’ - 6 ΜΑΪΟΥ 2020 12611



12612 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΓ’ - 6 ΜΑΪΟΥ 2020 12613



12614 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΓ’ - 6 ΜΑΪΟΥ 2020 12615



12616 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΓ’ - 6 ΜΑΪΟΥ 2020 12617



12618 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΓ’ - 6 ΜΑΪΟΥ 2020 12619



Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

12620 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΓ’ - 6 ΜΑΪΟΥ 2020 12621



12622 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΓ’ - 6 ΜΑΪΟΥ 2020 12623



12624 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΓ’ - 6 ΜΑΪΟΥ 2020 12625



12626 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΓ’ - 6 ΜΑΪΟΥ 2020 12627



12628 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΓ’ - 6 ΜΑΪΟΥ 2020 12629



12630 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Πριν ξεκινήσουµε µε τις προγραµµατισµένες για σήµερα επί-
καιρες ερωτήσεις επιτρέψτε µου να ανακοινώσω πρώτα το δελ-
τίο επικαίρων ερωτήσεων της Παρασκευής 8 Μαΐου 2020.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρα 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 και 132 παράγραφος 2 του Κανονισµού της
Βουλής)

1. Η µε αριθµό 647/30-4-2020 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Πέλλας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Θεο-
δώρας Τζάκρη προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης, µε θέµα: «Την
πορεία των διαδικασιών της ανέγερσης του νέου Δικαστικού Με-
γάρου στην Έδεσσα».

2. Η µε αριθµό 658/4-5-2020 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Βοιωτίας του Κινήµατος Αλλαγής κ. Γεωργίου Μουλκιώτη προς
τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων, µε θέµα:
«Έµµεσες απολύσεις σε ΕΛΤΑ και ΤΡΑΙΝΟΣΕ εν µέσω πανδηµίας
του κορωνοϊού COVID-19».

3. Η µε αριθµό 654/4-5-2020 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Θεσσαλονίκης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Γιάννη Δελή προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Υπο-
θέσεων, µε θέµα: «Μέτρα στήριξης για τους εργαζοµένους στο
Θέαµα - Ακρόαµα».

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρα 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 και 132 παράγραφος 2 του Κανονισµού της
Βουλής)

1. Η µε αριθµό 656/4-5-2020 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
Καβάλας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Σουλτά-
νας (Τάνιας) Ελευθεριάδου προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοι-
νωνικών Υποθέσεων, µε θέµα: «Σύστηµα εκ περιτροπής εργασίας
άρθρου 38 ν. 1892/1990 και άρθρου ένατου της από 20-3-2020
πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου (ΠΝΠ)». 

2. Η µε αριθµό 659/4-5-2020 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου
προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων, µε
θέµα: «Οι εργαζόµενοι και οι ιδιοκτήτες των τετρακοσίων Κέν-
τρων Διά Βίου Μάθησης (ΚΔΒΜ) καλούνται να πληρώσουν τα
σπασµένα». 

3. Η µε αριθµό 655/4-5-2020 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β3’ Νότιου Τοµέα Αθηνών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-
δας κ. Χρήστου Κατσώτη προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοι-
νωνικών Υποθέσεων, µε θέµα: «Τους εργαζόµενους στον Τουρι-
σµό». 

4. Η µε αριθµό 660/4-5-2020 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλειου Κεγκέρογλου
προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων, µε
θέµα: «Έµπρακτη αναγνώριση του έργου των ανθρώπων της
πρώτης γραµµής για την αντιµετώπιση της πανδηµίας και της
διασφάλισης των συνθηκών υγείας και ασφάλειας στην εργα-
σία.».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προχωρούµε τώρα στις επίκαι-
ρες ερωτήσεις του σηµερινού δελτίου. 

Με έγγραφό του ο Γενικός Γραµµατέας Νοµικών και Κοινοβου-
λευτικών Θεµάτων ενηµερώνει το Σώµα ότι η τέταρτη µε αριθµό
652/4-5-2020 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή
Αχαΐας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικολάου Κα-
ραθανασόπουλου προς τον Υπουργό Ανάπτυξης και Επενδύ-
σεων, µε θέµα: «Να σταµατήσει τώρα η συµπαιγνία Κυβερνή-
σεων-Ε.Ε.- βιοµηχάνων σε βάρος των µικρών αµπελοκαλλιεργη-
τών και αµβυκούχων», δεν θα συζητηθεί κατόπιν συνεννόησης
του Υπουργού µε τον Βουλευτή. 

Ξεκινούµε, λοιπόν, µε τη συζήτηση της τρίτης µε αριθµό 645/
28-4-2020 επίκαιρης ερώτησης πρώτου κύκλου του Βουλευτή
Επικρατείας του Κινήµατος Αλλαγής κ. Γεωργίου Καµίνη προς
τον Υπουργό Ανάπτυξης και Επενδύσεων, µε θέµα: «Μάσκες µίας
χρήσης / τιµή πώλησης».

Κύριε Καµίνη, έχετε δύο λεπτά στη διάθεσή σας. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΜΙΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε πρόεδρε. 

Κύριε Υπουργέ, ήδη άρχισε η σταδιακή άρση των µέτρων πε-
ριορισµού της κυκλοφορίας κι έχουν αρχίσει και ανοίγουν και οι
πρώτες επιχειρήσεις. 

Έχουν επιβληθεί κάποιοι περιορισµοί σε ορισµένες κατηγορίες
επιχειρήσεων όπου είναι υποχρεωτική η µάσκα: στα µέσα µαζι-
κής µεταφοράς και ταξί, για τους εργαζόµενους σε καταστήµατα
τροφίµων και σουπερµάρκετ που χειρίζονται µη τυποποιηµένα
τρόφιµα, νοσοκοµεία, ιατρεία, διαγνωστικά κέντρα, κοµµωτήρια
και κέντρα αισθητικής. Τα πρόστιµα ποικίλλουν: 300 ευρώ σε νο-
σοκοµεία, ιατρεία και διαγνωστικά κέντρα, 150 ευρώ σε οδηγούς
ταξί και επιβάτες, 1.000 ευρώ σε κοµµωτήρια. 

Με µια απλή αναζήτηση στο διαδίκτυο µπορείτε να δείτε ότι
αυτή τη στιγµή η τιµή των απλών µασκών κυµαίνεται από 0,70
ευρώ µέχρι 2 ευρώ το τεµάχιο. Αυτές ήταν οι τιµές που ανέφερα
όταν διατύπωσα την ερώτηση. Τώρα οι τιµές έχουν αυξηθεί. Προ
κρίσης η κάθε µάσκα απλής χρήσης ετιµάτο 10 λεπτά του ευρώ. 

Από τη στιγµή που αποτελεί αναγκαίο και υποχρεωτικό µέσο
η µάσκα και από τη στιγµή που προβλέπονται πρόστιµα τόσο µε-
γάλου ύψους, προτίθεστε να λάβετε κάποια µέτρα παρέµβασης;
Εξετάζετε ακόµη και το έσχατο µέτρο της διατίµησης; 

Αυτά ήταν τα ερωτήµατα που είχα παραθέσει στην ερώτησή
µου. Αν έχετε την καλοσύνη και µπορείτε, να αναφερθείτε και
στο Παρατηρητήριο για το οποίο µας µιλήσατε ότι θα άρχιζε να
λειτουργήσει στις 15 Μαρτίου και να µας πείτε τι αποθέµατα σε
µάσκες υπάρχουν αυτή τη στιγµή. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαριστού-

µε. 
Θα απαντήσει ο Υπουργός Ανάπτυξης και Επενδύσεων κ. Σπυ-

ρίδων - Άδωνις Γεωργιάδης. 
Κύριε Γεωργιάδη, έχετε τρία λεπτά στη διάθεσή σας.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Κατ’ αρχάς, κύριε συνάδελφε, Χριστός Ανέ-
στη! 

Ευχαριστώ πολύ για την ερώτηση, γιατί µας δίνει την ευκαιρία
να µιλήσουµε λίγο µε στοιχεία και να ξεκαθαρίσουµε ορισµένα
πράγµατα για ένα θέµα που απασχολεί την κοινή γνώµη και ευ-
λόγως την απασχολεί. 

Πρώτον και κυριότερον, η ίδια κουβέντα για τη διατίµηση, τα
αποθέµατα κ.λπ., έγινε πάλι ευλόγως, πριν από ενάµιση µήνα για
τα αντισηπτικά. Υπενθυµίζω την κατάσταση τότε όταν ξέσπασε
η πανδηµία που όλος ο κόσµος ήθελε να πάρει αντισηπτικά. Η
εγχώρια παραγωγή αντισηπτικών στην αφετηρία της κρίσης ήταν
κάτω από διακόσιες χιλιάδες τεµάχια την ηµέρα. 

Ως αποτέλεσµα αυτού, πάρα πολύ γρήγορα παρουσιάστηκαν
µεγάλες ελλείψεις στην αγορά, αναγκαστήκαµε να βάλουµε πλα-
φόν στην αρχή, τρία και στη συνέχεια, δύο τεµάχια ανά πελάτη
ανά σουπερµάρκετ και η Αντιπολίτευση ζήτησε την επιβολή δια-
τίµησης µέσω του αρµόδιου τότε τοµεάρχη κ. Παππά. 

Ισχυρίστηκα στη Βουλή σε αντίστοιχη συζήτηση επίκαιρων
ερωτήσεων πριν από ενάµιση µήνα ότι δεν θα βάλουµε διατί-
µηση, ότι η διατίµηση θα οδηγούσε σε ελλείψεις στην αγορά και
τελικά, σε αύξηση της τιµής κι όχι σε µείωση. Διότι όπου εφαρ-
µόστηκε το µέσο αυτό, αν βάλεις την τιµή στην ανώτατη όριο της
διατίµησης, βεβαίως αρχίζει και η µαύρη αγορά. 

Αντιθέτως είπα ότι αν δουλέψουµε οργανωµένα και σωστά, και
την εγχώρια παραγωγή θα αυξήσουµε και άρα θα έχουµε επάρ-
κεια και θα δώσουµε χρόνο στους εισαγωγείς να κάνουν µαζικές
εισαγωγές και θα αφήσουµε την αγορά να λειτουργήσει. 

Ποια είναι η κατάσταση ενάµιση µήνα µετά στα αντισηπτικά;
Έχουµε πλήρη επάρκεια. Το πλαφόν των δύο έγινε ήδη τρία τε-
µάχια ανά πελάτη και σύντοµα θα το κάνουµε και τέσσερα τεµά-
χια ανά πελάτη, γιατί πρέπει να υπάρχουν παντού αντισηπτικά,
η δε τιµή των αντισηπτικών έπεσε ραγδαία. Κι έτσι σταµάτησε
και η σχετική συζήτηση στα µέσα ενηµέρωσης, όπου δεν µε ρω-
τούν πια για αντισηπτικά σε καµµία συνέντευξη. Διότι κανένας
πια δεν ασχολείται µε αντισηπτικά, καθόσον η επάρκεια οδήγησε
σε µείωση της τιµής και όλα πλέον κυλούν οµαλά. Το ίδιο ακρι-
βώς µοντέλο ακολουθούµε και στην περίπτωση της µάσκας.

Η εγχώρια παραγωγή αντισηπτικών ήταν κάτω από διακόσιες
χιλιάδες τεµάχια ηµερησίως στην έναρξη της κρίσης και σήµερα

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΓ’ - 6 ΜΑΪΟΥ 2020 12631



έχει φτάσει σε άνω του ενός εκατοµµυρίου τριακοσίων χιλιάδων
τεµαχίων την ηµέρα, µε τις παρεµβάσεις που έκανε η Κυβέρνηση
και χάρη και σε µια τροπολογία που οµόφωνα τα κόµµατα ψήφι-
σαν στη Βουλή και τους ευχαριστώ. Ως εκ τούτου, η εγχώρια πα-
ραγωγή καλύπτει πια σχεδόν την ηµερήσια ζήτηση και συν τις
εισαγωγές, η επάρκεια είναι πλήρης.

Πάµε τώρα στις µάσκες. Στις µάσκες είχαµε σχεδόν µηδενική
παραγωγή. Δεν ήταν η Ελλάδα χώρα παραγωγής µασκών. Πράγ-
µατι, η Κυβέρνηση κατά τον ίδιο τρόπο ενεθάρρυνε επιχειρηµα-
τίες, οι οποίοι εκδήλωσαν ενδιαφέρον µε δικά τους χρήµατα να
κάνουν επενδύσεις στον τοµέα της παραγωγής µασκών και σή-
µερα που µιλάµε η µηνιαία παραγωγή µασκών την ηµέρα είναι
περίπου στα είκοσι πέντε εκατοµµύρια µάσκες -µιλάω πάντα για
µάσκες µιας χρήσεως- µε προοπτική, βάσει των επενδύσεων που
έχουν γίνει, να ξεπεράσει τις σαράντα εκατοµµύρια µάσκες σε
περίπου δύο µήνες από σήµερα. Άρα η εγχώρια παραγωγή έχει
αυξηθεί σηµαντικά. 

Είναι αυτά τα νούµερα της εγχώριας παραγωγής αρκετά για
να καλύψουν το σύνολο της ζήτησης; Αν τηρηθούν οι κανόνες,
όπως έχουν πει οι ειδικοί και χρησιµοποιούµε και τις πάνινες µά-
σκες της µίας χρήσεως, ναι. 

Απλώς και µόνο για να καταλάβουµε την τάξη µεγέθους, θα
σας πω ότι θα χρειαζόµασταν τρεις µάσκες της µίας χρήσεως
την ηµέρα επί έντεκα εκατοµµύρια, τριάντα τρία εκατοµµύρια µά-
σκες την ηµέρα, ήτοι ένα δισεκατοµµύριο µάσκες τον µήνα, ήτοι
δώδεκα δισεκατοµµύρια µάσκες τον χρόνο. Άρα αυτό δεν µπορεί
να γίνει. 

Συνεπώς θα πάµε λογικά σε µάσκες µίας χρήσεως που πράγ-
µατι εκεί είναι το ζητούµενο και σε µάσκες πάνινες πολλαπλής
χρήσεως κατά τους υγειονοµικούς κανόνες, όπως αυτοί προβλέ-
πονται. 

Τώρα, δύο παρατηρήσεις για να κλείσω. Η πρώτη ως προς τις
τιµές που είπατε. Δεν είναι οι τιµές αυτές που είπατε σήµερα. Αν-
τιθέτως, και πάλι η πίστη µας στους κανόνες της αγοράς δικαιώ-
νεται. 

Οι τιµές της µάσκας, κύριε Καµίνη, πέφτουν. Δεν ανεβαίνουν.
Έχω τα επίσηµα στοιχεία σήµερα -και τα καταθέτω στη Βουλή-
από τη Γενική Γραµµατεία Καταναλωτή. Δεν θα πω τα ονόµατα
των αλυσίδων σουπερµάρκετ, γιατί αν τα πω στη Βουλή, θα µου
πουν ότι κάνω διαφήµιση κι έχουµε διαφόρους «πρυτάνεις» της
σοβαρότητας που αντιδρούν µε κάτι τέτοια στην Ελλάδα και δεν
θέλω να τους δώσω νέα ευκαιρία να υβρίζουν στο διαδίκτυο. 

Θα σας πω µόνο ότι στην πρώτη αλυσίδα που ενηµερώθηκα
από την Γενική Γραµµατεία Καταναλωτή σήµερα, οι τιµές κυµαί-
νονται από 0,59 ευρώ το τεµάχιο έως 0,63 ευρώ. Στη δεύτερη
µεγάλη αλυσίδα και πολύ γνωστή, από 0,27 ευρώ το τεµάχιο έως
0,42 ευρώ και στην τρίτη, πάρα πολύ γνωστή, από 0,56 έως 0,58
ευρώ. 

Για του λόγου το αληθές, για να µην τα λέµε έτσι στον αέρα,
καταθέτω -πάλι δεν θα πω τα ονόµατα των εταιρειών, θα µε συγ-
χωρέσετε, αλλά µπορείτε να τα πάρετε από τα Πρακτικά- 0,60
ευρώ, 0,58 ευρώ -όλα αυτά είναι σηµερινά- 0,66 -αυτό είναι δεύ-
τερη φορά- ευρώ, 0,56 ευρώ -αυτά είναι διαφορετικά καταστή-
µατα και αλυσίδες- 0,58 ευρώ. 

Το καταθέτω στα Πρακτικά να τα έχει και ο κ. Καµίνης να δει
τις τιµές που πράγµατι, όταν έκανε την ερώτηση ήταν άνω των
0,70 ευρώ, τώρα έχουν πέσει κάτω των 0,60 ευρώ, σε µία αλυ-
σίδα κάτω των 0,50 ευρώ και η τιµή ακολουθεί καθοδική τάση. 

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Ανάπτυξης και Επενδύσεων κ.
Σπυρίδων - Άδωνις Γεωργιάδης καταθέτει για τα Πρακτικά τα
προαναφερθέντα στοιχεία, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του
Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρα-
κτικών της Βουλής)

Για να καταλάβετε τη διαφορά µε τη διατίµηση -µε συγχωρείτε
αυτό δεν το τύπωσα, αλλά το έχω κρατήσει στο κινητό µου να
σας το διαβάσω-, η επίσηµη ενηµέρωση του Υπουργείου Εξωτε-
ρικών για τη χώρα που έβαλε διατίµηση που είναι η Γαλλία -µία
από τις χώρες- όπως ανακοίνωσε η Υφυπουργός Οικονοµίας και
Οικονοµικών, η πώληση µασκών προστασίας στο ευρύ κοινό θα
αρχίσει δοκιµαστικά» κ.λπ. και συνεχίζει: «Οι τιµές θα ανέρχονται
στη Γαλλία στα 2 έως 3 ευρώ για τις υφασµάτινες µάσκες πολ-

λαπλών χρήσεων, ενώ για τις χειρουργικές µάσκες µίας χρήσης
ορίστηκε ανώτατη τιµή», διατίµηση, δηλαδή, «0,95 ευρώ». Δη-
λαδή, η χώρα που έβαλε διατίµηση -η Γαλλία - σήµερα έχει δια-
τίµηση στα 0,95 ευρώ. Εσείς αν πάτε τώρα σε µια αλυσίδα -που
πάλι δεν θα σας την πω-, θα την πάρετε 0,42 ευρώ. 

Τώρα, στα σοβαρά, συζητάµε να πάµε να βάλουµε διατίµηση
στα 0,95 ευρώ; Διότι αν βάλουµε στα 0,42 τι διακινδυνεύουµε;
Να σταµατήσουν οι εισαγωγές, να µείνουµε από µάσκες και να
αρχίσει πάλι η τιµή να ανεβαίνει. 

Ξέρω ότι αυτά είναι δύσκολο να ακούγονται από ορισµένους -
όχι εσάς, αναφέροµαι σε άλλες πτέρυγες, που µε την ελεύθερη
αγορά έχουν µεγάλα ιδεολογικά ζητήµατα. Όµως, σας διαβε-
βαιώ η ελεύθερη αγορά λειτουργεί και σε αυτή την περίπτωση. 

Θα κάνω δύο παρατηρήσεις και κλείνω αµέσως. 
Η αύξηση της τιµής είναι δικαιολογηµένη από τα 0,10 ευρώ,

διότι όταν συγκρίνει την τιµή στα 0,10 ευρώ, η µάσκα ήταν ένα
προϊόν που όποιος ήθελε το έπαιρνε αραιά και πού. Σήµερα η
µάσκα είναι το πρώτο σε ζήτηση προϊόν στον πλανήτη. 

Για να καταλάβετε, η βασική πρώτη ύλη της χειρουργικής µά-
σκας -αυτό το plast, πώς λέγεται- πήγε από τα 5.000 ευρώ ο
τόνος τον Φεβρουάριο στα 116.000 ευρώ ο τόνος. Αν υπολογί-
σετε τη διαφορά στην πρώτη ύλη, θα καταλάβετε ότι πράγµατι
είναι δικαιολογηµένη και η άνοδος της τιµής, γιατί δυστυχώς
αυτή η πανδηµία οδήγησε σε αυτό το πράγµα. 

Όµως το πιο σηµαντικό -για να κλείσω, γιατί θέλω να σας
δώσω την ευκαιρία να τοποθετηθείτε κι εσείς- είναι το εξής. 

Στο πλαίσιο της κυβερνητικής προσπάθειας να αυξηθεί η εγ-
χώρια παραγωγή µασκών, µία εταιρεία στη Λάρισα, η «LAR-
IPLAST», έκανε επένδυση µε δικά της χρήµατα και βοηθήσαµε
στην ταχεία εισαγωγή των µηχανών από την Κίνα -αυτή ήταν η
βοήθεια που προσέφερε η Κυβέρνηση- για να γίνει γρηγορότερα
η παραγωγή. Δηλαδή να µην ξεκινήσει η παραγωγή τον Ιούλιο
και να ξεκινήσει η παραγωγή τον Απρίλιο. 

Όταν αυτό έγινε γνωστό, άρχισαν διάφορα δηµοσιεύµατα, χυ-
δαία, από τις γνωστές εφηµερίδες του ΣΥΡΙΖΑ, κυρίως το «DOC-
UMENTO» αλλά και τα άλλα σκουπίδια, τα οποία ως αποτέλεσµα
είχαν να στοχοποιήσουν τον ιδιοκτήτη της εταιρείας, τον κ. Ντα-
βέλη, ο οποίος δέχτηκε επίθεση χθες στο σπίτι του από αναρχι-
κές συλλογικότητες. Δηλαδή, ένας επιχειρηµατίας, που βάζει τα
δικά του τα λεφτά και παράγει µάσκες, πρέπει να ακούει τα σκου-
πίδια της δήθεν δηµοσιογραφίας -γιατί δεν είναι δηµοσιογραφία
αυτή- να του λέει ότι ο Μητσοτάκης αποφάσισε να επιβάλει τη
µάσκα για να πουλάει µάσκες ο φίλος του στη Λάρισα. Τη στιγµή
που η µάσκα, κύριε Καµίνη, όπως καλώς γνωρίζετε, συστήνεται
από τους γιατρούς του πλανήτη, εκτός αν ο Μητσοτάκης µπορεί
και ελέγχει τον πλανήτη! 

Θα ήθελα, λοιπόν, εκ µέρους της Κυβερνήσεως, κύριε Πρό-
εδρε, να εκφράσω τη δριµεία καταδίκη µου γι’ αυτή την επίθεση
στην οικογένεια του κ. Νταβέλη και στις επιχειρήσεις του κ. Ντα-
βέλη. Να ζητήσω συγγνώµη εκ µέρους της Κυβέρνησης από
κάθε Έλληνα επιχειρηµατία, ο οποίος αυτές τις δύσκολες στιγ-
µές κρίσης βάζει πλάτη και ενώ βάζει πλάτη για να βρίσκει φθη-
νές µάσκες ο Έλληνας καταναλωτής και να µπορεί να προστατέ-
ψει την υγεία του, πρέπει να ανέχεται και τα σκουπίδια της δη-
µοσιογραφίας και να δέχεται µετά και την επίθεση στο σπίτι του. 

Πρέπει να καταδικάσετε, κι εσείς, κύριε Καµίνη, αυτή την άθλια
και άνανδρη επίθεση σε οικογένεια, µε µικρά παιδιά µέσα, επειδή
το ήθελε κάποιος Βαξεβάνης και δεν ξέρω ποιος άλλος.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαριστού-

µε.
Τον λόγο έχει ο κ. Καµίνης για τρία λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΜΙΝΗΣ: Πόσο χρόνο είπατε ότι έχω, κύριε Πρό-

εδρε; Τρία λεπτά;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Θα σας αφήσω κι άλ-

λον χρόνο. Μην ανησυχείτε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΜΙΝΗΣ: Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Παρακαλώ! Τι λέτε

τώρα!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΜΙΝΗΣ: Ωραία.
Ξέρετε πάρα πολύ καλά ότι δεν είµαι εχθρός της ιδιωτικής
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πρωτοβουλίας και θεωρώ πάρα πολύ σηµαντικό -και µπράβο
στην Κυβέρνηση- που βοήθησε και τον επιχειρηµατία από τη Λά-
ρισα να κάνει γρήγορα την εισαγωγή των µηχανηµάτων. 

Η διατίµηση, στην ερώτησή µου όπως τη διατύπωσα, δεν είναι
ο αποκλειστικός τρόπος παρέµβασης στην αγορά. Έλεγα ως
«έσχατο µέσο».

Στη Γαλλία έχουν επιβάλει διατίµηση που, όπως είπατε, φτάνει
στα 0,90 ευρώ η µάσκα, αλλά βέβαια σε µία οικονοµία όπου τα
εισοδήµατα του κόσµου είναι πολύ πιο υψηλά από τα δικά µας.
Αλλά εγώ δεν περιορίζοµαι µόνο στη διατίµηση. Υπάρχουν χώρες
µε ελεύθερες οικονοµίες, όπως η Αυστρία, λόγου χάριν, όπου το
κράτος διανέµει δωρεάν µάσκες έξω από τα σουπερµάρκετ. Στο
Βέλγιο και στη Γαλλία διανέµονται και πάλι δωρεάν µάσκες έξω
από το µετρό. Εσείς βοηθήσατε -και καλά κάνατε, είπα- τον επι-
χειρηµατία να εισαγάγει τα µηχανήµατα αυτά. Αυτός δεν οφείλει
κάτι σε ανταπόδοση από τη βοήθεια που πήρε από το κράτος;
Δεν θα µπορούσε, λόγου χάριν, η πολιτεία να αγοράσει από
αυτόν ένα τµήµα της παραγωγής του και να το διαθέσει δωρεάν
στις περιπτώσεις εκείνες όπου υπάρχουν ευάλωτες οµάδες;

Ο Πρωθυπουργός είπε ότι ζούµε έναν πόλεµο µε έναν αόρατο
εχθρό. Εγώ ξέρω ότι στους πολέµους η παρέµβαση του κράτους
πάντοτε ισχυροποιείται. Πάντοτε! Αυτό είναι που ονοµάζουµε πο-
λεµική οικονοµία. Εγώ δεν λέω να φτάσουµε στο επίπεδο της πα-
ρέµβασης που έφτασαν τα κράτη στους δύο παγκόσµιους πο-
λέµους αλλά, εν πάση περιπτώσει, όσο εσείς, κύριε Γεωργιάδη,
περιµένετε την ελεύθερη αγορά να λειτουργήσει, κάποιοι άνθρω-
ποι χάνουν τη ζωή τους και κάποιοι άλλοι ασθενούν και ακόµα
κανείς δεν είναι σε θέση να µας πληροφορήσει αυθεντικά, µε
επάρκεια και αξιοπιστία, τι επιπτώσεις µακροχρόνιες θα έχει η
ασθένεια στον οργανισµό αυτού ο οποίος ασθένησε. 

Άρα, προτού λειτουργήσει η αγορά, καλό θα είναι να σκε-
φτούµε κάποιες παρεµβάσεις. Πόσω µάλλον όταν εσείς στις 22
Απριλίου λέγατε ότι µέσα σε δύο έως τρεις εβδοµάδες θα έχει
οµαλοποιηθεί η αγορά της µάσκας. Η αγορά της µάσκας µέχρι
στιγµής µε τιµές -όταν τη βρίσκεις 1 ευρώ στα φαρµακεία, όπως
εγώ προχθές, όταν έκανα έναν δειγµατοληπτικό έλεγχο- δεν έχει
οµαλοποιηθεί. Ποια επιχείρηση µικρή, µεσαία, που είναι υποχρε-
ωµένη να εφοδιάζει τους εργαζοµένους της µε µάσκες, µπορεί
να αντέξει ένα τέτοιο βάρος για ένα µεγάλο χρονικό διάστηµα; 

Έχετε κάνει ελέγχους; Έχετε επιβάλει κυρώσεις σε περιπτώ-
σεις αισχροκέρδειας; Τι προτίθεστε να κάνετε σε αυτές τις περι-
πτώσεις; Διαβάσατε το δηµοσίευµα από «ΤΑ ΝΕΑ» προχθές για
τους δηµόσιους φορείς, νοσοκοµεία, πανεπιστήµια, Οργανι-
σµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης, οι οποίοι έχουν αγοράσει τις ίδιες
µάσκες µε µία τροµακτική απόκλιση τιµών; Υπάρχει αισχροκέρ-
δεια! Καταγγέλλεται αυτό. Αυτή την αισχροκέρδεια την κυνηγή-
σατε; Προτίθεστε να την κυνηγήσετε; 

Την είχα δει τη συζήτηση που είχατε µε τον κ. Παππά τότε για
τα αντισηπτικά. Είχατε πει ότι δεν κυνηγάτε το κέρδος -σωστά-
αλλά την αισχροκέρδεια την κυνηγάτε. Στις µάσκες έχετε κάνει
ελέγχους; Έχετε επιβάλει κυρώσεις;

Θα σταµατήσω εδώ, κύριε Πρόεδρε.
Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εγώ ευχαριστώ.
Κύριε Γεωργιάδη, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Μπαίνω λίγο στο τελευταίο ερώτηµα. Η απάν-
τηση είναι: «Έχουµε κάνει ελέγχους, κάνουµε ελέγχους. Έχουµε
επιβάλει κυρώσεις και επιβάλλουµε κυρώσεις». Αυτά είναι για τα
τελευταία ερωτήµατα, αλλά θα γίνω και λίγο πιο συγκεκριµένος
για να το καταλάβουµε.

Πράγµατι, εν µέσω της κρίσης µε την πράξη νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου, την πρώτη που εκδώσαµε, θεσπίσαµε το ανώτατο
ποσοστό κέρδους σε όλο το υγειονοµικό υλικό, το απαραίτητο
για την προστασία της υγείας του πληθυσµού, σε ποιο σηµείο;
Στο ποσοστό του κέρδους που είχαν αυτές οι εταιρείες την 1η

Φεβρουαρίου του 2020. Δηλαδή, τι είπαµε; Έκανες εισαγωγή µά-
σκας, έκανες εισαγωγή αντισηπτικού πριν την κρίση, είχες ένα
ποσοστό κέρδους «χ», µε αυτό, λοιπόν, το ποσοστό κέρδους
πρέπει να συνεχίσεις να δουλεύεις και εν µέσω της κρίσης. Εάν
πας να το αυξήσεις -και αναλόγως της αύξησης που πας να βά-

λεις, δηλαδή να εκµεταλλευτείς την πολύ µεγάλη ζήτηση που δη-
µιουργούν τα υγειονοµικά µέτρα που υποχρεωτικά ακολουθεί ο
πληθυσµός- σου βάζω πρόστιµο. 

Δεν είναι πολύ φιλελεύθερο µέτρο. Θέλω να είµαι ειλικρινής.
Όµως αναγκαστήκαµε να το λάβουµε λόγω των εκτάκτων συν-
θηκών που περιγράψατε. Και βάλαµε πρόστιµα. Πόσα πρόστιµα;
Πάνω από δυόµισι εκατοµµύρια µέχρι σήµερα. 

Όπως ξέρετε, βγάζουµε κάθε εβδοµάδα δελτίο ελέγχου από
τη Γενική Γραµµατεία Καταναλωτού. Έχουµε κάνει από τις 15
Μαρτίου µέχρι σήµερα τεσσερισήµισι χιλιάδες ελέγχους και
έχουµε βάλει πάνω από δυόµισι εκατοµµύρια, για την ακρίβεια,
πρόστιµα σε εταιρείες, για αντισηπτικά, µάσκες, καύσιµα και
άλλα προϊόντα που έχουµε βάλει σε αυτό το σύστηµα παρακο-
λούθησης. Άρα αυτό που λέτε γίνεται.

Τώρα, µου λέτε ότι βρήκατε τη µάσκα σε ένα φαρµακείο 1
ευρώ. Σας έφερα τα στοιχεία τα σηµερινά -σήµερα το πρωί µού
τα έστειλε η Γραµµατεία του Καταναλωτού. Μπορείτε να πάτε
µια πόρτα παραδίπλα, στο σουπερµάρκετ που σας έχω πει, και
να την πάρετε 0,42 ευρώ. Τώρα αν θέλετε να την πάρετε µε 1
ευρώ, τι να σας κάνω εγώ; Πάρτε την µε 1 ευρώ. Εγώ σου δίνω
τη δυνατότητα να την αγοράσεις µε 0,42 ευρώ. 

Δεν περιµένω να λειτουργήσει η αγορά. Λειτουργεί η αγορά,
σας είπα. Όταν στη Γαλλία η διατίµηση είναι 0,95 ευρώ και εδώ
σας ανέφερα εκατό διαφορετικά σουπερµάρκετ που πουλάνε
µάσκες από 0,60 µέχρι 0,40 ευρώ, άρα η αγορά ήδη λειτουργεί,
αυτό σας είπα. 

Αντιθέτως, όχι µόνο δεν έχουµε αδιαφορήσει, αλλά όπως ξέ-
ρετε, έχουµε φτιάξει την εφαρµογή «e-Καταναλωτής», που µου
δίνετε την ευκαιρία να τη διαφηµίσω για άλλη µια φορά. Μπορείς
να κατεβάσεις στο κινητό σου τηλέφωνο την εφαρµογή, έχουµε
βάλει και τις µάσκες ως ένα από τα προϊόντα που παρακολουθεί
ο «e-Καταναλωτής», πατάς το κουµπάκι στο κινητό σου «θέλω να
πάρω µάσκα» και σου κάνει αυτοµάτως αναζήτηση στην περιοχή
που είσαι και σου λέει πού είναι η φθηνότερη µάσκα. Δεν χρει-
άζεται καν να ψάξεις. Σε πάει µόνο του το κινητό να την πάρεις
στη φθηνότερη τιµή. Το λέω για να µην πηγαίνετε στα τυφλά.
Έχουµε φτιάξει µέσα στην κρίση ηλεκτρονικό εργαλείο για να
βοηθάµε τον κόσµο να γλιτώνει τα λεφτά του. 

Πάµε τώρα στο επιπλέον εργαλείο που µε ρωτήσατε. Φτιάξαµε
ηλεκτρονική βάση πάλι µέσα στην κρίση, σε χρόνο ρεκόρ, τη Γε-
νική Γραµµατεία Καταναλωτού, όπου καταγράφουµε τα αποθέ-
µατα. Την πρώτη µέρα που καταγράψαµε -για να καταλάβετε τη
διαφορά- είχαµε ένα εκατοµµύριο µάσκες στην Ελλάδα. Όποιος
δεν δηλώνει και τον πιάσουµε να έχει αποθέµατα, που δεν έχουν
δηλωθεί στη βάση δεδοµένων, κατάσχονται αυτά που δεν έχουν
δηλωθεί. Και έχουν κατασχεθεί ήδη αρκετά.

Την πρώτη ηµέρα, λοιπόν, είχαµε ένα εκατοµµύριο. Χθες εί-
χαµε είκοσι έξι εκατοµµύρια. Τι θα πει αυτό; Και πάλι, αυτό θα
πει ότι η αγορά λειτουργεί. Έγιναν και εισαγωγές, γίνεται και πα-
ραγωγή, γι’ αυτό αυξάνονται και τα αποθέµατα. Και επειδή αυ-
ξάνονται τα αποθέµατα καίτοι αυξάνεται και η ζήτηση, αρχίζει
και πέφτει η τιµή. Και σας λέω ότι η τάση της αγοράς στις µάσκες
µιας χρήσης είναι να πέφτει η τιµή, όχι να ανεβαίνει, όπως είπατε.

Τώρα, σχετικά µε το θέµα να µοιράζουµε δωρεάν µάσκες, γί-
νεται άλλη µια πολύ µεγάλη επικοινωνιακή σπέκουλα. Μάλιστα,
πριν από µερικές µέρες είχε ανεβάσει ο αξιότιµος Αντιπρόεδρος
του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου κ. Παπαδηµούλης ένα tweet και
έδειχνε έναν δήµο στη Γαλλία που µοίραζε δωρεάν µάσκες. Και
έλεγε, λοιπόν: «Ντροπή! Στη Γαλλία µοιράζει ο δήµος δωρεάν
µάσκες. Στην Ελλάδα τι κάνει η Κυβέρνηση;». Και πρόσθεσα από
κάτω τον Δήµο Αργυρούπολης - Ελληνικού που µοιράζει δωρεάν
µάσκες. Και του λέω: «Γιατί ψάχνετε στη Γαλλία τον τάδε δήµο
και δεν ψάχνετε στην Αττική, τον Δήµο Αργυρούπολης - Ελληνι-
κού που µοιράζει µάσκες;»! 

Δεν θα βγάλουµε άκρη έτσι, διότι σας είπα ότι κανένα κράτος
δεν µπορεί να µοιράσει µάσκες µιας χρήσης σε όλον τον πληθυ-
σµό του, διότι τα νούµερα είναι άπειρα. Άρα δεν γίνεται. Μπο-
ρούν τα κράτη να πάνε κατά περίπτωση και να δώσουν µάσκες
εκεί που πραγµατικά χρειάζεται. Το ίδιο κάνει και η Ελλάδα και
θα το κάνει και περισσότερο αν χρειαστεί είναι η απάντηση. 

Όµως, σήµερα που µιλάµε, για να µιλάµε σοβαρά και µε ειλι-
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κρίνεια, ούτε έλλειψη µασκών υπάρχει ούτε υπερβολικές τιµές
υπάρχουν, σε σχέση µε την παγκόσµια αγορά και τη διεθνή τιµή
της µάσκας πάντα. Δεν θα είναι 0,10 όπως ήταν πριν την κρίση.
Εκεί το πιθανότερο είναι ότι δεν θα µπορέσουµε να φθάσουµε,
γιατί επαναλαµβάνω ότι η µάσκα έχει γίνει ένα παγκόσµιο προϊόν
πολύ υψηλής κατανάλωσης, αλλά πάντως θα παραµείνουµε σε
πολύ λογικές τιµές.

Άρα, συγκεφαλαιώνοντας, οι τιµές πέφτουν, η επάρκεια έχει
εξασφαλιστεί, έλεγχοι γίνονται, τα αποθέµατα καταγράφονται,
ηλεκτρονική εφαρµογή στο κινητό φτιάξαµε για να µπορεί ο κα-
θένας να βρίσκει εύκολα τη φθηνότερη µάσκα κοντά στην πε-
ριοχή του. 

Τώρα, ως προς τις εταιρείες, να σας πω ότι η εταιρεία «Πλα-
στικά Μακεδονίας-Θράκης», δηλαδή η άλλη εταιρεία η οποία πα-
ράγει µάσκες στην Ελλάδα, ήδη ανακοίνωσε ότι κάνει δώρο το
50% της ηµερήσιας παραγωγής της και µοιράζει δωρεάν µάσκες
σε όλη την περιοχή της Μακεδονία και της Θράκης και έχει δώσει
και στην Κυβέρνηση να µοιράσει και στα νοσοκοµεία και αλλού
δωρεάν, κατά τον τρόπο που είπατε. Μόνο ως χιούµορ εκλαµ-
βάνω το να πάει η Κυβέρνηση να αγοράσει από τη «LARIPLAST»
µάσκες και να µοιράσει.

Μας κυνήγαγε ο Βαξεβάνης διότι καταφέραµε να φέρουµε
γρηγορότερα τις µηχανές από την Κίνα, λες και δεν είναι, κύριε
Πρόεδρε, µέσα στις αρµοδιότητες ενός κράτους να βοηθά µια
επιχείρηση και να επιταχύνει διαδικασίες. Να πάµε να αγορά-
σουµε και µάσκες; Δεν µας ξεπλένει ούτε ο Πολάκης! 

Άρα πάµε πάλι στην πραγµατικότητα. Όλα τα µέτρα που µπο-
ρούν να ληφθούν για να προστατευθεί η υγεία του Έλληνα πο-
λίτη, έχουν ληφθεί. Πάµε καλά, δεν είναι ώρα γκρίνιας, είναι ώρα
εθνικής οµοψυχίας, για να προσπεράσουµε τα προβλήµατα. 

Ευχαριστώ, γιατί κατάλαβα ότι καταδικάζετε την επίθεση στην
οικία του κ. Νταβέλη και όλα αυτά που έγιναν. Δεν το είπατε
ρητώς, αλλά αυτό κατάλαβα. Η ιστορία σας πείθει ότι καταδικά-
ζετε, δεν υπάρχει συζήτηση. Αλίµονο, δεν το συζητάω. Διότι,
πραγµατικά θα γίνουµε ζούγκλα, επαναλαµβάνω για τρίτη φορά,
µε αυτά τα σκουπίδια που, δυστυχώς, έχουν γεννηθεί στην Ελ-
λάδα την εποχή της κρίσης, ξεκίνησαν την εποχή του πρώτου αν-
τιµνηµονίου και θέριεψαν και συνεχίζουν µέχρι σήµερα, µε
λάσπη, µε συκοφαντίες, µε πατσαβούρες που εκδίδονται και όλα
τα υπόλοιπα.

Ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Ανάπτυξης και Επενδύσεων κ.

Σπυρίδων - Άδωνις Γεωργιάδης καταθέτει για τα Πρακτικά το
προαναφερθέν έγγραφο που βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστώ πολύ και
τους δύο.

Φυσικά όλοι το καταδικάζουµε, όταν µάλιστα υπήρχαν και
µικρά παιδιά µέσα.

Πάντως να σας πω, κύριε Γεωργιάδη, εγώ τη Δευτέρα στο
φαρµακείο του αεροδροµίου «Ελευθέριος Βενιζέλος», στις αφί-
ξεις, αγόρασα µάσκα στα 1,95 ευρώ.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης
και Επενδύσεων): Μίας χρήσεως;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Μίας χρήσεως, ναι.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Θέλετε να σας πω το σουπερµάρκετ που πρέ-
πει να πάτε; Αν θέλετε µπορώ να σας το πω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Όχι, όχι. Θα κοιτάζω
πλέον στο κινητό µου τι έχει στη γύρω περιοχή.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης
και Επενδύσεων): Κύριε Πρόεδρε, εγώ δεν είπα ότι δεν θα βρί-
σκετε υψηλότερη τιµή. Είπα ότι εµείς έχουµε εξασφαλίσει να
υπάρχει χαµηλότερη τιµή. Αν εσείς δεν θέλετε να ψάξετε και θέ-
λετε να πάρετε την ακριβότερη, επειδή αυτή είχε κάτι το πιο
όµορφο, πάρτε την.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Μετά το πάθηµα θα
ψάχνω. Ήµουν στο αεροδρόµιο, σας είπα. 

Συνεχίζουµε µε την πρώτη µε αριθµό 651/3-5-2020 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Λάρισας της Νέας Δη-

µοκρατίας κ. Χρήστου Κέλλα -τον οποίο µε πολλή χαρά βλέπω
και πάλι στα έδρανα- προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων, µε θέµα: «Αποζηµίωση των κτηνοτρόφων που επ-
λήγησαν από καταρροϊκό πυρετό το 2014».

Κύριε Κέλλα, έχετε δύο λεπτά στη διάθεσή σας, να δούµε αν
είστε σε φόρµα!

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Καληµέρα σε όλους και Χριστός Ανέστη!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Αληθώς ο Κύριος!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Κύριε Υπουργέ, τον Ιούλιο του 2014 τα

αµνοερίφια της περιοχής του Τυρνάβου -αλλά και τα βοοειδή-
επλήγησαν από τον καταρροϊκό πυρετό και όχι µόνο του Νοµού
Λαρίσης, του Δήµου Τυρνάβου, αλλά αυτό συνέβη σε τριάντα
τρεις νοµούς σε όλη την Ελλάδα. Εγώ απλώς αναφέροµαι ενδει-
κτικά στον Δήµο Τυρνάβου. Οι κτηνοτρόφοι αποθήκευσαν τα
νεκρά ζώα σε ειδικά ψυγεία ιδιώτη µέχρι το 2016 και µετά από
πολύµηνη αδράνεια του Υπουργείου, ήρθε εντολή από τη Γενική
Διεύθυνση Βιώσιµης Ζωικής Παραγωγής και Κτηνιατρικής του
Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης να καταστραφούν τα σχετικά
δείγµατα. 

Έκτοτε, από το 2015 που ανέλαβε η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ, παρά
τις επανειληµµένες οχλήσεις, διαµαρτυρίες και απαίτηση των
κτηνοτρόφων για να πληρωθούν, η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ επί
τεσσεράµισι ολόκληρα χρόνια αδιαφόρησε. Και αυτή η αδιαφο-
ρία τον Ιούνιο 2015 µετατράπηκε σε εµπαιγµό. Παραµονές των
ευρωεκλογών του 2019 ο αρµόδιος Υπουργός Αγροτικής Ανά-
πτυξης του ΣΥΡΙΖΑ τους υποσχέθηκε ότι θα φέρει την κατάλληλη
νοµοθετική ρύθµιση στη Βουλή, ώστε να πάρουν αυτά τα οποία
δικαιούνταν. Αυτό, φυσικά, δεν έγινε ποτέ. Προφανώς έγινε για
ψηφοθηρικούς λόγους και η αδιαφορία αυτή µετατράπηκε σε εµ-
παιγµό το φθινόπωρο του 2019, όταν πλέον ήταν Κυβέρνηση η
Νέα Δηµοκρατία και εσείς Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και
ήρθε και κατέθεσε τροπολογία στη Βουλή για να πάρουν τα χρή-
µατα οι κτηνοτρόφοι από το 2014. Ποια χρήµατα; Αυτά τα οποία
δεν έδωσε επί πέντε χρόνια σαν κυβέρνηση. Γι’ αυτό λέω ότι πρό-
κειται περί εµπαιγµού. 

Στην παρουσία σας φέτος, κύριε Υπουργέ, στη Λάρισα, τέλος
Ιανουαρίου του 2020, σε ένα αναπτυξιακό forum που διοργάνωσε
η εφηµερίδα «ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ» µαζί µε την Περιφέρεια Θεσσαλίας,
υποσχεθήκατε στους κτηνοτρόφους ότι θα τους δώσετε τα χρή-
µατα, τα οποία δικαιούνται, διότι πραγµατικά η Κυβέρνηση δίνει
µεγάλη σηµασία στον πρωτογενή τοµέα και θέλει να ενισχύσει
αυτή την τάξη των κτηνοτρόφων και των γεωργών.

Έχουµε φθάσει στον Μάιο, κύριε Υπουργέ. Μεσολάβησε το
θέµα της πανδηµίας και οι κτηνοτρόφοι δεν έχουν λάβει ακόµα
τα χρήµατά τους. Να σας πω την αλήθεια, οι κτηνοτρόφοι δεν
θέλουν χρήµατα. Θέλουν αποκατάσταση του ζωικού τους κεφα-
λαίου. Επί έξι χρόνια, από το 2014 έχουν χάσει το ζωικό κεφά-
λαιο, έχουν χάσει τα χρήµατα από το γάλα που θα παρήγαγαν
αυτά τα χρόνια, έχουν χάσει τις επιδοτήσεις από τον ΟΠΕΚΕΠΕ
και ακόµα δεν έχουν πάρει την αποζηµίωση, βάσει της κοινής
υπουργικής απόφασης που είχε εκδοθεί το 2014, η οποία προ-
έβλεπε ό,τι προβλέπεται. 

Εγώ θέλω να σας ρωτήσω πότε επιτέλους θα πάρουν αυτά τα
χρήµατα, εάν θα τα πάρουν, για να ξέρουν επιτέλους τι τους γί-
νεται.

Θα συνεχίσω µε παρεµφερές θέµα, γιατί όπου φτωχός και η
µοίρα του! 

Οι κτηνοτρόφοι, ξέρετε πάρα πολύ καλά, ότι περιµένουν το
Πάσχα για να βγάλουν κάτι από τη ζηµιά. Φέτος, λοιπόν το
Πάσχα λόγω της κατάστασης που επικρατούσε παγκοσµίως µε
την πανδηµία, η τιµή των αµνοεριφίων κυµάνθηκε σε χαµηλές
τιµές, πούλησαν τα αµνοερίφια τους γύρω στα 3,80 ευρώ µε 4
ευρώ το κιλό, σε σχέση µε την προηγούµενη χρονιά που τα είχαν
πουλήσει γύρω στα 5,5 ευρώ το κιλό. Ζητούν, λοιπόν, ευλόγως
κάποια αποζηµίωση. Πρέπει να πω ότι οι τιµές των αµνοεριφίων
την Μεγάλη Εβδοµάδα και ιδίως τις τελευταίες µέρες κυµάνθηκε
σε υψηλά επίπεδα. Έφτασε τα 10 και 12 ευρώ το κιλό, χωρίς
όµως ούτε 1 σεντς από αυτά να περάσει στους κτηνοτρόφους.

Το Υπουργείο, βέβαια, έκανε καλή δουλειά. Βεβαίως και έκανε
πολύ σοβαρούς ελέγχους, βεβαίως και δεν είχαµε εισαγωγές
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φέτος αλλά ταυτόχρονα δεν είχαµε και εξαγωγές, λόγω της παν-
δηµίας και στην Ιταλία που ήταν η κύρια χώρα που έπαιρνε τις
µεγαλύτερες ποσότητες αµνοεριφίων.

Θα ήθελα, λοιπόν, να ρωτήσω, κύριε Υπουργέ, αν θα πάρουν
κάποια αποζηµίωση στο πλαίσιο της πανδηµίας για το Πάσχα και
πότε θα πληρωθούν για τον καταρροϊκό πυρετό; Είναι αυτά τα
οποία δικαιούνται οι άνθρωποι και δεν θέλουν τίποτα παραπάνω.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας ευχαριστούµε πο-

λύ.
Θα απαντήσει ο Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-

µων κ. Μάκης Βορίδης.
Κύριε Βορίδη, χρόνια πολλά, Χριστός Ανέστη! 
Έχετε τρία λεπτά στη διάθεσή σας.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Αληθώς ο Κύριος! Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε συνάδελφε, ευχαριστώ πολύ για την ερώτηση. Η ερώ-
τηση δείχνει το πραγµατικό ενδιαφέρον σας για τα ζητήµατα, όχι
µόνο, φαντάζοµαι, της περιοχής σας αλλά ευρύτερα του αγρο-
τοδιατροφικού τοµέα και συγκεκριµένα του κτηνοτροφικού.

Αυτή η ιστορία στην οποία αναφέρεστε, όπως σωστά περιγρά-
ψατε, είναι µια ιστορία, η οποία ξεκινά το 2014, όταν πράγµατι
το ζωικό κεφάλαιο πλήττεται από ασθένεια. Από το 2014 µέχρι
σήµερα έχουν περάσει έξι χρόνια, έχουν αλλάξει από τότε, αν
θυµάµαι καλά, τρεις ή τέσσερις Υπουργοί Αγροτικής Ανάπτυξης.
Ένας της Νέας Δηµοκρατίας και δύο του ΣΥΡΙΖΑ, αν µετρήσω
και τον κ. Λαφαζάνη που είναι η πρώτη περίοδος που ήταν ενο-
ποιηµένο το σχήµα, πάµε στους τέσσερις.

Βεβαίως, καθ’ όλη αυτή την περίοδο αυτό το ζήτηµα της απο-
ζηµιώσεως δεν ελύθη. Ερχόµαστε, λοιπόν, τώρα να λύσουµε
αυτό το θέµα. Γιατί δεν ελύθη; Δεν ελύθη γιατί, πράγµατι, δεν
έγιναν οι έλεγχοι που έπρεπε να γίνουν, προκειµένου να προσ-
διοριστεί µε ακρίβεια η ζηµία, έτσι όπως έπρεπε να καθοριστεί. 

Αυτό, όµως, δεν έγινε υπαιτιότητι των κτηνοτρόφων, διότι οι
κτηνοτρόφοι συνεµορφώθησαν µε την υπουργική απόφαση του
2014, η οποία τους έλεγε τι έπρεπε να κάνουν. Πράγµατι, παρέ-
δωσαν τα νεκρά ζώα, προκειµένου να γίνουν οι έλεγχοι. Πράγ-
µατι, τα έθεσαν στη διάθεση της υπηρεσίας, προκειµένου να
γίνουν οι έλεγχοι και για λόγους που συντρέχουν στο κράτος,
δηλαδή συντρέχουν στην υπηρεσία, οι έλεγχοι αυτοί δεν κατέστη
δυνατό να γίνουν. 

Δηµιουργήθηκε εξ αυτού του λόγου µία νοµική περιπλοκή, η
οποία τι έλεγε; Ότι, ναι, µεν έχει ακολουθηθεί η διαδικασία από
την πλευρά των κτηνοτρόφων, πλην όµως οι απαιτούµενοι έλεγ-
χοι που όριζε η συγκεκριµένη υπουργική απόφαση δεν έχουν
υλοποιηθεί και εκεί σκάλωσε το πράγµα και για έξι χρόνια το κοί-
ταγαν.

Πώς το λύνουµε, λοιπόν, τώρα; Το λύνουµε µε διάταξη η οποία
έχει συµπεριληφθεί στο περαιωθείσης της διαβουλεύσεως νο-
µοσχέδιο. Καταθέσαµε νοµοσχέδιο, περαιώθηκε η διαβούλευση
και αυτή τη στιγµή εκκρεµεί στο Υπουργείο Οικονοµικών, προ-
κειµένου να βάλει και την υπογραφή του ο Υπουργός Οικονοµι-
κών για να προχωρήσει και να εισαχθεί για συζήτηση στο Σώµα. 

Το λύσαµε, λοιπόν, µε συγκεκριµένη νοµοθετική διάταξη, η
οποία αντιµετωπίζει τα νοµικά ζητήµατα και κυρίως αντιµετωπίζει
αυτή τη νοµική περιπλοκή την οποία σας είπα. 

Επίσης, το λύσαµε διασφαλίζοντας και το ποσό από τον κρα-
τικό προϋπολογισµό. Να µην τα θεωρούµε όλα αυτονόητα, γιατί
από το 2014 να µεταφέρεις ένα ποσό και να το πληρώσεις το
2020 δεν είναι αυτονόητο. 

Αφού τα έχουµε κάνει όλα αυτά και αφού συµβαίνουν όλα
αυτά και περιµένουµε ουσιαστικά την ψήφιση του νοµοσχεδίου,
δηλαδή να εγκρίνει το ελληνικό Κοινοβούλιο τη ρύθµιση αυτή
που προτείνει η Κυβέρνηση, προκειµένου να ενεργοποιηθεί και
αφού έχουµε πάρει αυτή την πρωτοβουλία, ακούστε τι ακούω
κιόλας. Υπάρχει ένας κύριος εκεί ο οποίος, απ’ ό,τι καταλαβαίνω,
είναι φίλος του ΣΥΡΙΖΑ, ο οποίος έρχεται και µε εγκαλεί και είπε
ότι θα πάει στα δικαστήρια για να διεκδικήσει. 

Να του πω καλή επιτυχία! Να του επισηµάνω να πάρει κάποιον
καλό δικηγόρο, γιατί η απαίτηση αυτή είναι πλέον παραγεγραµ-

µένη και εποµένως καθώς αυτός συµβουλεύει τους κτηνοτρό-
φους να πάνε στα δικαστήρια, θα πάνε στα δικαστήρια για να
διαπιστώσουν την παραγραφή. Επίσης, δεν θα διαπιστώσουν
µόνο την παραγραφή. Θα διαπιστώσουν εκεί στα δικαστήρια και
διάφορα άλλα νοµικά ζητήµατα τα οποία υπάρχουν. Τους παρα-
κινεί κιόλας ότι δήθεν το ποσό το οποίο έχουµε προβλέψει δεν
είναι αρκετό για την αποζηµίωσή τους.

Εγώ δεν ξέρω αν είναι ή δεν είναι αρκετό και αν τους ικανο-
ποιεί ή όχι. Ξέρω ότι το ποσό που έχουµε προβλέψει, κύριε συ-
νάδελφε, είναι το ποσό που θα έπαιρναν το 2014 µε βάση την
υπουργική απόφαση. Όπως θα αποζηµιωνόντουσαν τότε, αν
είχαν λειτουργήσει οι υπηρεσίες, έτσι θα αποζηµιωθούν και σή-
µερα. Αν τα χρήµατα ήταν λίγα τότε, είναι λίγα και σήµερα. Αν
τα χρήµατα ήταν πολλά τότε, είναι πολλά και σήµερα. Ό,τι θα
έπαιρναν αν είχαν λειτουργήσει οι υπηρεσίες κανονικά, αυτό το
ποσό θα πάρουν. 

Σας ευχαριστώ γι’ αυτό, αλλά σας παρακινώ επίσης, επειδή
υπάρχουν επιτήδειοι οι οποίοι εκµεταλλεύονται την έλλειψη πλη-
ροφόρησης που έχουν οι κτηνοτρόφοι. Οφείλετε να τους ενηµε-
ρώνετε και εσείς και εµείς, ώστε να µην καθίστανται αντικείµενο
εκµεταλλεύσεως και δη µικροπολιτικής και ευτελούς απέναντι
στα πραγµατικά ζητήµατα.

Βγήκε κάποια στιγµή, πράγµατι, ο κ. Αραχωβίτης να µου πει
«φέρνετε την ίδια διάταξη που σας πρότεινα να κάνετε δεκτή ως
τροπολογία». Η διάταξη αυτή έχει φτιαχτεί από την Κτηνιατρική
Υπηρεσία. 

Αφού ήταν τόσο απλό το ζήτηµα, ο κ. Αραχωβίτης γιατί δεν το
τελείωσε; Πόσα χρόνια ήταν Υπουργός; Δύο; Και άλλα δύο-δυό-
µισι ήταν ο κ. Αποστόλου Υπουργός. Γιατί δεν τελείωσαν το ζή-
τηµα αυτό, αλλά το τελειώνει ο Βορίδης το 2020;

Άρα, λοιπόν, δεν φτάνει που έχουν ολιγωρήσει, δεν φτάνει που
είναι αµελείς, δεν φτάνει που δεν επέλυσαν βασικά ζητήµατα,
δεν φτάνει που δεν δέσµευσαν ποσά, αλλά τώρα παριστάνουν
και τους κήνσορες και τους τιµητές. Η υποκρισία περισσεύει.

Για τα υπόλοιπα τα οποία είπατε, θα αναφερθώ στο δεύτερο
σκέλος της απάντησής µου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Κέλλα, έχετε
τρία λεπτά στη διάθεσή σας. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Είναι γεγονός αυτό που είπατε ότι βγήκε
µία ανακοίνωση από τον Πρόεδρο του Κτηνοτροφικού Συλλόγου
Τυρνάβου στην εφηµερίδα, η οποία όµως έγινε χωρίς προσυνεν-
νόηση µε τους κτηνοτρόφους, οι οποίοι ξέρετε πολύ καλά ότι την
επόµενη µέρα βγήκαν µε ανακοίνωσή τους και επικροτούν τις
ενέργειές σας για να αποζηµιωθούν και στην ουσία «άδειασαν»
τον Πρόεδρό τους, διότι, ξέρετε, οι κτηνοτρόφοι είναι άνθρωποι
που δουλεύουν είκοσι τέσσερις ώρες το εικοσιτετράωρο και
σαφώς η ενηµέρωση την οποία έχουν είναι ολίγη. 

Εν πάση περιπτώσει, όπως ακριβώς είπατε, θα τα πάρουν
τώρα. Είστε έγκριτος νοµικός και µόνο εσείς µπορούσατε να το
λύσετε. Αυτό είναι γεγονός. Προσβλέπουν σε εσάς οι κτηνοτρό-
φοι και µετά την υπόσχεσή σας. 

Εγώ θα ήθελα να πω, όµως, το εξής, κύριε Υπουργέ. Ήταν να
πάρουν τα λεφτά το 2014, λίγα, πολλά, όσα ήταν. Έξι χρόνια πέ-
ρασαν. Τόκο δεν έχουν αυτά τα λεφτά; Κάτι παραπάνω δεν δι-
καιούνται να πάρουν αυτοί οι άνθρωποι; 

Εγώ δεν ξέρω αν είναι 30 ή 130 ευρώ. Λέγεται ότι είναι 30
ευρώ για τα αµνοερίφια και 120 για τα βοοειδή. Όµως, αυτά τα
έξι χρόνια -σας το είπα αυτό και το επαναλαµβάνω- έχασαν ζωικό
κεφάλαιο, έχασαν γάλα που θα πουλούσαν επί έξι χρόνια και έχα-
σαν και επιδοτήσεις από τον ΟΠΕΚΕΠΕ. Δεν υπάρχει κάποιος
τρόπος; Αν υπάρχει, εν πάση περιπτώσει, γιατί αν υπάρχει, εσείς
θα τον βρείτε, δεν υπάρχει περίπτωση. Γι’ αυτό απευθύνοµαι σε
εσάς. Δεν υπάρχει κάποιος τρόπος; Τόκο για τα χρήµατα αυτά
των έξι ετών δεν δικαιούνται; Εάν χρωστούσαν οι κτηνοτρόφοι
στο δηµόσιο, πόσα θα πλήρωναν σε τόκους υπερηµερίας; Το ξέ-
ρετε καλύτερα από εµένα. 

Εν πάση περιπτώσει, περιµένουµε να γίνει αυτό όσο το δυνα-
τόν γρηγορότερα. Τάσσονται µε το µέρος σας. Έβγαλαν και την
ανακοίνωση. 

Πάω παρακάτω, στο θέµα µε τους χοιροτρόφους. Οι χοιρο-
τρόφοι σάς κοινοποίησαν µία επιστολή, συγκεκριµένα ο πρό-
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εδρος τους κ. Μπούρας µαζί µε τον αντιπρόεδρο, λόγω της παν-
δηµίας και των κλειστών καταστηµάτων εστίασης. Ξέρετε πολύ
καλά ότι εκεί καταναλίσκεται το χοιρινό. Το εθνικό µας προϊόν
είναι ο γύρος, είναι το σουβλάκι. Τα µαγαζιά της εστίασης είναι
κλειστά. Τουρισµός δεν υπάρχει για να υπάρχει κατανάλωση. Η
τιµή του χοιρινού έχει πέσει. Από το 1,60 - 1,70 ευρώ το κιλό που
ήταν τον Ιανουάριο-Φεβρουάριο, αυτή τη στιγµή είναι στο 1,05 -
1,10 ευρώ. 

Το µεγάλο θέµα, όµως, δεν είναι αν η τιµή είναι 1,10. Το ερώ-
τηµα και η µεγάλη τους αγωνία είναι ότι δεν έρχεται αγοραστής
να αγοράσει χοιρινό και το χοιρινό, όπως ξέρετε, δεν αποθηκεύε-
ται, διότι είναι εντεκάµηνη παραγωγή και έρχονται από πίσω τα
καινούργια ζώα. Πού θα αποθηκευτούν; Γίνονται υπέρβαρα και
πάνε άχρηστα. 

Τι ζητούν οι χοιροτρόφοι; Οι χοιροτρόφοι, όπως και οι κτηνο-
τρόφοι γενικά, ζητούν να ενταχθούν στις πληττόµενες επιχειρή-
σεις και στους πληττόµενους παραγωγούς, ώστε να περιληφ-
θούν στα µέτρα αναστολής πληρωµής των υποχρεώσεων, φορο-
λογικών, ασφαλιστικών και τραπεζικών, µε νοµοθέτηση προστα-
σίας της πρώτης κατοικίας και των σταβλικών εγκαταστάσεων
και κατάργηση του πρόσθετου φόρου ΕΝΦΙΑ στις σταβλικές εγ-
καταστάσεις. 

Ξέρω ποια θα είναι η απάντηση: «Δεν είναι δικιά µου δουλειά,
είναι του κ. Σταϊκούρα». Όλα εκεί σκαλώνουν, στον Υπουργό Οι-
κονοµικών. Όµως, επειδή οι κτηνοτρόφοι γενικώς και οι χοιρο-
τρόφοι σάς βλέπουν σαν τον Υπουργό τους, νοµίζω ότι µπορείτε
να ασκήσετε την κατάλληλη πίεση, ώστε και αυτοί να ενταχθούν
σε αυτή την κατηγορία. Εξάλλου, έχετε και τα 150 εκατοµµύρια
ευρώ που έχετε δεσµεύσει για την ενίσχυση αυτών των κλάδων. 

Μιας και σας έχουµε εδώ πέρα, θα ήθελα να ρωτήσω και κάτι
ακόµα, κύριε Υπουργέ. Στα µέσα Μαρτίου είχαµε παγετό στη Λά-
ρισα πάλι, στην περιοχή της Αγιάς. Στις κερασιές δεν υπάρχει τί-
ποτα. Υπάρχουν δέντρα που δεν «σταυρώνουν» κεράσι, όπως
λέµε εµείς στην επαρχία. Δεν «σταυρώνουν» κεράσι!

Μετέβη ο ΕΛΓΑ στην περιοχή, άρχισαν οι πιέσεις και αρχίζουν
τώρα οι συζητήσεις: Θα αποζηµιωθούν οι παραγωγοί; Δεν θα
αποζηµιωθούν; Είναι συνεπεία του παγετού ή είναι λόγω του πα-
γετού, αλλά είναι δευτερογενές το αίτιο; Και αρχίζουν στους
Βουλευτές: «Πιέστε τον Υπουργό», για να τους αποζηµιώσουµε,
να το βάλουµε µέσα, να µην το βάλουµε µέσα. 

Στο πλαίσιο της κλιµατικής αλλαγής αυτές οι ζηµιές είναι επα-
ναλαµβανόµενες και πιο συχνές τα τελευταία χρόνια, όπως πάρα
πολύ καλά το γνωρίζετε. Πέρυσι είχαµε το ίδιο µε τα αµύγδαλα,
πάλι στην περιοχή του Νοµού Λαρίσης, στον Δήµο Τεµπών, και
στην περιοχή της Ελασσόνας, στο Δοµένικο. Τελικά πήραν µία
πολύ µικρή αποζηµίωση µέσω του de minimis οι γεωργοί µας. 

Οι γεωργοί δεν θέλουν αποζηµιώσεις. Θέλουν να µπορούν να
καλλιεργούν, θέλουν να µπορούν να παραγάγουν και θέλουν να
πουλήσουν τα προϊόντα τους. Δεν ζητάνε ελεηµοσύνη. Ξέρουν
ότι η αγροτιά είναι µαγαζί ξεσκέπαστο, όπως ξέρουν ότι από τη
ζηµιά κέρδος δεν βγαίνει. Είναι γνωστά όλα αυτά τώρα. Τώρα
στο τέλος Μαΐου έχουν γιορτή κερασιού στο Μεταξοχώρι, στην
Αγιά. Τι γιορτή κερασιού να κάνουν; Μνηµόσυνο της άδειας κε-
ρασιάς θα κάνουν. 

Τι θα γίνει µε αυτόν τον Κανονισµό του ΕΛΓΑ; Θα γίνει κάτι επι-
τέλους; Περιµένουµε, γιατί είχαµε πει ότι θα γίνει µια αλλαγή του
κανονισµού. Κανονίσατε µια επιτροπή για να αλλάξει αυτόν τον
κανονισµό.

Κλείνοντας, να πω για το εικοσαετές Πρόγραµµα Δάσωσης
Γαιών, στο Ελευθεροχώρι Δήµου Ελασσόνος, στον Άγιο Αντώνιο
περιοχή Φαρσάλων, αλλά και σε όλη η Ελλάδα, που τώρα τους
ζητάνε και τα λεφτά πίσω. Αν µπορείτε να δώσετε λύση, µόνο
εσείς µπορείτε να τη δώσετε. Σας το είπα και την άλλη φορά. Σε
εσάς προσβλέπουν. Οι νοµικές σας γνώσεις είναι ικανές. Το απο-
δεικνύετε τώρα µε τον καταρροϊκό που τους αποζηµιώνετε µετά
από έξι χρόνια. Ας είναι. Κάλλιο αργά παρά ποτέ. Από εσάς πε-
ριµένουν. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Υπουργέ, έχετε

τρία λεπτά στη διάθεσή σας για τη δευτερολογία σας. 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Ετέθησαν προφανώς πολλά ζητήµατα, τα οποία
εκφεύγουν της επίκαιρης ερωτήσεως. Το κάνει ο κύριος συνά-
δελφος γιατί έχει ένα ζωντανό και ειλικρινές ενδιαφέρον για τα
ζητήµατα της περιοχής του αλλά και όχι µόνο.

Τώρα κοιτάξτε. Δεν έχω τη δυνατότητα να σας απαντήσω σε
όλο το εύρος. Ο περιορισµός των τριών λεπτών, ούτως ή άλλως,
είναι δεσµευτικός. Θα πω µόνο ένα καλό νέο. Θα πω ότι είµαι
εξαιρετικά χαρούµενος, γιατί µόλις είδα την απόφαση -ήρθε
τώρα στο κινητό µου- της Ευρωπαϊκής Επιτροπής. Είναι µία από
τις πρώτες αποφάσεις, ίσως και η πρώτη απόφαση Ευρωπαϊκής
Επιτροπής η οποία προχωρά σε έγκριση µε βάση τον προσωρινό
κανονισµό κρατικών ενισχύσεων, προκειµένου να επιτραπεί η ενί-
σχυση, εν προκειµένω των ανθοπαραγωγών, κατόπιν αιτήµατος
το οποίο είχε υποβάλει η ελληνική Κυβέρνηση.

Το λέω αυτό, κύριε Κέλλα, γιατί έχω ακούσει διάφορα, τα
οποία φαίνεται ότι ορισµένοι είτε δεν ξέρουν είτε δεν παρακο-
λουθούν είτε δεν ενδιαφέρονται πραγµατικά, αλλά µόνο θέλουν
να δηµιουργούν εντυπώσεις. Έχω ακούσει διάφορα, τα οποία
είναι «ξέρετε, πού είναι τα λεφτά για τον πρωτογενή τοµέα;». Τα
χρήµατα για τον πρωτογενή τοµέα, επειδή αποτελούν ενισχύσεις
κι επειδή εµείς δεν κάνουµε οριζόντιες επιδοµατικές πολιτικές,
αλλά παρεµβαίνουµε εκεί που πραγµατικά χρειάζεται ενίσχυση,
έχουν προϋποθέσεις. Έχουν προϋποθέσεις οι κρατικές ενισχύ-
σεις.

Τώρα δεν βρισκόµαστε στην κανονικότητα. Τώρα είµαστε σε
κατάσταση πανδηµίας, είµαστε στα περιοριστικά µέτρα λόγω της
πανδηµίας, είµαστε σε προσωρινούς κανονισµούς και σε ευρω-
παϊκό επίπεδο λόγω της πανδηµίας. Το κανονικό, όµως, δεν είναι
να χορηγούνται κρατικές ενισχύσεις. Είναι µη κανονικό αυτό και
είναι παράβαση του ανταγωνισµού. Στο µη κανονικό που βρισκό-
µαστε τώρα, όµως, εγκρίθηκε προσωρινός κανονισµός από την
Κοµισιόν και ψηφίστηκε από το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο, προκει-
µένου να δικαιολογούνται αυτού του τύπου οι ενισχύσεις. Χρει-
άζονται, όµως, έγκριση, χρειάζονται τεκµηρίωση, χρειάζονται
δουλειά από την πλευρά όσων υποβάλλουν το συγκεκριµένο αί-
τηµα, των κρατών-µελών.

Γι’ αυτό είµαι χαρούµενος σήµερα, γιατί αυτή η µεθοδική δου-
λειά την οποία κάνουµε, ουσιαστικά ενεκρίθη και µπορούµε να
δώσουµε αυτά τα 11 εκατοµµύρια περίπου, τα οποία έχουµε πει
ότι θα δώσουµε στους ανθοπαραγωγούς. Ακολουθεί η ενίσχυση
των αλιέων µας, όχι µε τη διαδικασία των κρατικών ενισχύσεων,
αλλά µε τη διαδικασία του de minimis µε 15 εκατοµµύρια και βρι-
σκόµαστε αυτή τη στιγµή σε συζήτηση για να προσδιορίσουµε
το ποσό της ενισχύσεως που πρέπει να πάει στους αιγοπροβα-
τοτρόφους µας από αυτά τα 150 εκατοµµύρια στα οποία ανα-
φερθήκατε. 

Όµως, θέλω να το τονίσω µέσω υµών και να ακουστεί γενικό-
τερα. Αυτή δεν είναι µία διαδικασία που έχει χαρακτηριστικά,
όπως έχει συνηθίσει ενδεχοµένως ο ΣΥΡΙΖΑ τους παραγωγούς
µας, πολιτικής διαπραγµάτευσης. «Πόσα θέλεις; Κάπου τόσα.
Δεν έχω κάπου τόσα, να σου δώσω τόσα». Δεν γίνεται έτσι. Υπάρ-
χουν στοιχεία, υπάρχουν έγγραφα, υπάρχουν αριθµοί, υπάρχουν
ποσότητες, υπάρχουν τιµές, υπάρχει προσδιορισµός της ζηµίας,
υπάρχει µεθοδολογία κατανοµής της ενίσχυσης και όλα αυτά δεν
είναι µέσα στο Υπουργείο απλώς. Δουλεύουν οι υπηρεσίες εντα-
τικά για να επεξεργαστούν και να ετοιµάσουν έναν τέτοιον φά-
κελο.

Για να φτιάξουµε τον φάκελο για την αλιεία, αυτά τα 15 εκα-
τοµµύρια παρ’ ό,τι πήγανε στο de minimis, επειδή η µεσαία και
µεγάλη αλιεία θα πάει στον ακόµα πιο ισχυρό µηχανισµό του
Προγράµµατος Αλιείας -τρίτος µηχανισµός- έχει υπάρξει µία πο-
λυσέλιδη αναλυτική τεκµηρίωση της επίπτωσης της πανδηµίας
σε κάθε κλάδο της αλιείας. Αυτή, λοιπόν, η εργασία καθόλου αυ-
τονόητη και αυτόµατη δεν είναι. Αυτό κάνουµε στους αιγοπρο-
βατοτρόφους τώρα. Σας λέω, λοιπόν, ότι έχει γίνει η βασική
προπαρασκευαστική δουλειά. 

Σας λέω και κάτι ακόµα, κύριε Κέλλα. Για να προστατεύσω τα
συµφέροντα των κτηνοτρόφων και να µη χαθεί η ενίσχυση και το
δικαίωµα της ενίσχυσης που έχουν, η τεκµηρίωση αυτή θα γίνε-
ται και θα γίνεται πλήρως και θα γίνεται οργανωµένα και θα γί-
νεται µεθοδικά. 
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Δεν πρόκειται να ενδώσω σε κανέναν που φωνάζει «δώσε
λεφτά οριζόντια» ή «δώσε τα όπως-όπως», γιατί αυτό θα κατα-
λήξει σε ανάκτηση. Θα τα δώσω, δεν θα περάσουν οι φάκελοι
και µετά θα θεωρηθεί µη θεµιτή ενίσχυση και θα γυρίσουµε να
τα πάρουµε πίσω. Δεν πρόκειται να τα κάνω αυτά. Εµένα στα
χέρια µου αυτά δεν θα γίνουν.

Θα γίνουν τα πράγµατα έτσι όπως πρέπει και θα αισθάνονται
σίγουροι οι κτηνοτρόφοι ότι θα ενισχυθούν δίκαια και όπως πρέ-
πει. Αυτό ισχύει και για τους αιγοπροβατοτρόφους, που έχει προ-
χωρήσει η συζήτηση, είναι ώριµη και µέσα στις επόµενες µέρες
θα πω και το ακριβές ποσό και τη µεθοδολογία µε την οποία πρό-
κειται να ενισχυθούν, γιατί τελειώνουµε αυτόν το φάκελο, θα
γίνει και µε τους χοιροτρόφους που µου έθεσαν υπ’ όψιν το ζή-
τηµα. Επ’ αυτού, τι σας λέω; Σας λέω ότι το ζήτηµα µού ετέθη
εχθές και εποµένως θα αρχίσω να µελετώ τα στοιχεία για να
απαντήσω εάν υπάρχει διαταραχή, ποια είναι η έκταση της σε
ποιον βαθµό. 

Για όλα αυτά, όµως, χρειάζοµαι, όπως σας είπα, την τεκµη-
ρίωση και τους αριθµούς, όπως και θα γίνει και σε κάθε κλάδο
του πρωτογενούς τοµέα -αυτή η συζήτηση έχει ξεκινήσει και για
τη ντοµάτα, αυτή η συζήτηση έχει ξεκινήσει και για τη φράουλα-
όπου υπάρχει πληττόµενος τοµέας. Όχι, όµως, πολιτικά αιτή-
µατα, όχι οριζόντια αιτήµατα, αλλά αιτήµατα τα οποία στηρίζον-
ται σε πραγµατικά στοιχεία που αφορούν διαταραχή της τιµής ή
διαταραχή της ποσότητας και οφείλονται στον κορωνοϊό, δηλαδή
στα µέτρα που πήραµε για την αντιµετώπιση πανδηµίας.

Αυτή είναι η µεθοδολογία. Αυτή θα ακολουθείται ευλαβικά.
Προφανώς παίρνει τον χρόνο της, αλλά αυτός είναι ο τρόπος
που θα γίνει, προκειµένου πραγµατικά να είµαστε αποτελεσµα-
τικοί σε αυτό το οποίο πρέπει να κάνουµε και όχι απλώς δεξιά-
αριστερά να πετάµε κορώνες, όπως ακούω από διαφόρους οι
οποίοι δήθεν κόπτονται πολύ για το τι συµβαίνει στους παραγω-
γούς, αλλά που στην πραγµατικότητα το µόνο για το οποίο κό-
πτονται είναι να παριστάνουν τους Ηρακλειδείς ανεύθυνα, για να
εκµεταλλευτούν την αγωνία των ανθρώπων.

Εµείς δεν θα το κάνουµε αυτό. Θα τους στηρίξουµε ουσια-
στικά, πραγµατικά, συστηµατικά, αποτελεσµατικά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ
και τους δύο.

Συνεχίζουµε µε τη δεύτερη µε αριθµό 646/29-4-2020 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Β’ Πειραιώς του Συνα-
σπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Ιωάννη Ραγκούση προς τον
Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, µε θέµα: «Ξυλοδαρµός µοτο-
συκλετιστή από την ασφάλεια φυλασσόµενου προσώπου και
προσπάθεια απόκρυψης των δεδοµένων του περιστατικού από
την Κυβέρνηση».

Κύριε Ραγκούση, έχετε δύο λεπτά στη διάθεσή σας. 
Καληµέρα και σε σας και χρόνια πολλά. Χριστός Ανέστη!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Καληµέρα και χρόνια πολλά, κύριε

Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, όταν προετοιµαζόµουν για τη συζήτηση

που θα έχουµε σήµερα, έχοντας υπ’ όψιν όλα όσα έχουν δει το
φως της δηµοσιότητας -και από το βίντεο εννοώ και από το δελ-
τίο Τύπου που εκδώσατε ως πολιτική ηγεσία του Υπουργείου
µετά την κατάθεση της επίκαιρης κοινοβουλευτικής ερώτησης
που εµείς καταθέσαµε- µου προέκυψε η δυνατότητα σε αυτή την
επίκαιρη ερώτηση τελικά κι έχοντας τα όλα αυτά υπ’ όψιν, να
µπει ένας τίτλος. Και ο τίτλος είναι ο αριθµός «δυόµισι».

Το «δύο» προκύπτει από τη δεύτερη ευκαιρία που έχετε σή-
µερα, κύριε Υφυπουργέ, ως Κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσο-
τάκη, πρώτον να ανασκευάσετε, να διαψεύσετε το επιεικώς
απαράδεκτο δελτίο Τύπου που εκδώσατε µετά την κατάθεση της
επίκαιρης ερώτησης που σας υποβάλαµε, µια δεύτερη ευκαιρία
ουσιαστικά για να πείτε την αλήθεια.

Το µισό τώρα του δυόµισι έχει σχέση µε αυτό καθαυτό το πε-
ριεχόµενο του δελτίου Τύπου που εκδώσατε, το οποίο είναι γε-
µάτο ανακρίβειες, είναι γεµάτο µισές αλήθειες, που, όπως ξέρετε
πολύ καλά, καταλήγουν -ειδικά όταν κανείς χειρίζεται τέτοια θέ-
µατα- να καθίστανται χειρότερες και από το ψέµα.

Θα αναρωτηθεί κανείς, ακούγοντας αυτή τη συζήτηση -καλο-
προαίρετα θα πω, εύλογα- γιατί είναι τόσο σοβαρό πια αυτό το

θέµα και δεν αρκεστήκαµε στο να υποβάλουµε µία γραπτή ερώ-
τηση, να την απαντήσετε µετά από σαράντα ηµέρες, να δώσετε
κάποια στοιχεία και να τελειώνουµε. Είναι το θέµα ότι δεν µπορεί
µία κυβέρνηση να έχει στις τάξεις της έναν αστυνοµικό που κά-
ποια µέρα θα δράσει κατά τρόπο παραβατικό, έκνοµο; Προφα-
νώς όχι. Τέτοια περιστατικά, τέτοια γεγονότα έχουν συµβεί και
στο παρελθόν, συνέβησαν τώρα, θα συµβούν και στο µέλλον. 

Τι είναι αυτό που καθιστά την υπόθεση αυτή σοβαρή πια, κύριε
Υφυπουργέ; Η δική σας ενοχική απάντηση, ουσιαστικά η καθ’
ολοκληρίαν δική σας ενοχική αντίδραση στην υπόθεση αυτή, που
σε εµάς -και σε κάθε, νοµίζω, ψύχραιµο παρατηρητή- δείχνει ότι
κάτι επιχειρείτε εδώ και εβδοµάδες να συγκαλύψετε, κάτι και κά-
ποιον επιχειρείτε να κρύψετε. Και το ερώτηµα είναι, ποιος και
γιατί όλα αυτά;

Μετά την απάντηση που θα δώσετε, περιµένοντας -επαναλαµ-
βάνω- να αξιοποιήσετε, ουσιαστικά, αυτή τη δεύτερη ευκαιρία
που σας δίνεται ως Κυβέρνηση, τότε θα ακούσετε και τη δική µας
περαιτέρω τοποθέτηση.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Στην ερώτηση του κ. Ραγκούση θα απαντήσει ο Υφυπουργός

Προστασίας του Πολίτη κ. Ελευθέριος Οικονόµου.
Κύριε Οικονόµου, έχετε τρία λεπτά στη διάθεσή σας. Και σε

σας χρόνια πολλά, Χριστός Ανέστη!
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Υφυπουργός Προστασίας του

Πολίτη): Αληθώς Ανέστη! Χρόνια πολλά, κύριε Πρόεδρε.
Προκαλεί ιδιαίτερη εντύπωση πώς ένα περιστατικό έντασης

στον δρόµο, µε εµπλοκή, πράγµατι, αστυνοµικού που ανήκει στη
Γενική Διεύθυνση Προστασίας Επισήµων και Ευπαθών Στόχων,
αξιοποιήθηκε και αξιοποιείται και σήµερα µε σαφή πολιτική σκο-
πιµότητα και στόχευση. 

Σχετικά µε το περιστατικό που συνέβη στη συµβολή των οδών
Ξενίας και Μιχαλακοπούλου το µεσηµέρι της 27ης Απριλίου,
υπήρξε σχετική ανακοίνωση -ενηµερωτική- από το Υπουργείο
Προστασίας του Πολίτη και το Αρχηγείο της Ελληνικής Αστυνο-
µίας. Η ανακοίνωση εκδόθηκε ακριβώς γιατί κύκλοι του ΣΥΡΙΖΑ
επιχείρησαν να δώσουν εντελώς άλλη διάσταση από την πραγ-
µατική, αξιοποιώντας ένα αποσπασµατικό βίντεο που αποτυπώ-
θηκε ή βρέθηκε στην κατοχή γνωστών στελεχών του «Ρουβί-
κωνα», τον οποίο, προφανώς, η Αξιωµατική Αντιπολίτευση εµπι-
στεύεται περισσότερο από τις δηµόσιες αρχές.

Θα σας πω, λοιπόν, ότι οι κινήσεις της Ελληνικής Αστυνοµίας
υπήρξαν άµεσες. Η Κυβέρνηση και το Αρχηγείο της Ελληνικής
Αστυνοµίας ούτε προσπάθησαν ούτε προσπαθούν να αποκρύ-
ψουν το περιστατικό. Από την πρώτη στιγµή το Αρχηγείο της Ελ-
ληνικής Αστυνοµίας χειρίστηκε την υπόθεση, δεδοµένου ότι σε
αυτή εµπλεκόταν αστυνοµικός, µε την απαιτούµενη υπευθυνό-
τητα. Ανέθεσε τη διερεύνησή της στην Υπηρεσία Εσωτερικών
Υποθέσεων Σωµάτων Ασφαλείας.

Όπως γνωρίζετε, η Υπηρεσία Εσωτερικών Υποθέσεων Σωµά-
των Ασφαλείας ενεργεί κατόπιν εισαγγελικής παραγγελίας προ-
καταρκτική εξέταση, σύµφωνα µε τα άρθρα 243 και 244 του
Κώδικα Ποινικής Δικονοµίας. Η προκαταρκτική εξέταση -όπως
είναι γνωστό- είναι µυστική. Με την ολοκλήρωση της έρευνας θα
υπάρξει ενηµέρωση για το περιστατικό.

Μην προσπαθείτε να δώσετε σε µία υπόθεση άλλον χαρα-
κτήρα από αυτόν που πραγµατικά έχει µόνο και µόνο για αντιπο-
λιτευτικούς λόγους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε.
Κύριε Ραγκούση, έχετε τρία λεπτά στη διάθεσή σας για τη δευ-

τερολογία σας.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Εγώ λυπάµαι πολύ, κύριε Υφυπουρ-

γέ, που σήµερα εκπροσωπείτε -επαναλαµβάνω- την Κυβέρνηση
Μητσοτάκη ακόµη µία φορά σε αυτή τη συζήτηση, για το γεγο-
νός ότι δεν αξιοποιήσατε τη δεύτερη ευκαιρία που σας δόθηκε.

Σχήµα λόγου και κρατήστε το: Ο φονικός κορωνοϊός -δεν το
λέω εγώ- για την εξουσία είναι η αλαζονεία, ιδίως για την εξου-
σία, κύριε Υφυπουργέ, που έχει την ψευδαίσθηση ότι είναι παν-
τοδύναµη. Και νοµίζω ότι εάν όντως ισχύει ότι η αλαζονεία είναι
ο κορωνοϊός της εξουσίας, ως Κυβέρνηση πρέπει πολύ σοβαρά
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να αντιµετωπίσετε αυτό που σας έχει βρει.
Ειλικρινά θα µπορούσε κάποιος να πει στο πλαίσιο και των αν-

ταλλαγών των ευχών των ηµερών, «Έχετε τον θεό σας;». Δη-
λαδή, τολµάτε ως Κυβέρνηση να επαναλάβετε αυτή τη χυδαιό-
τητα που συµπεριλάβατε στο δελτίο Τύπου µε τα υπονοούµενα
για την Αξιωµατική Αντιπολίτευση σε σχέση µε την οργάνωση του
«Ρουβίκωνα», όταν εσείς πριν από λίγο, για µία ακόµη φορά,
κύριε Υφυπουργέ, τι είπατε στο ελληνικό Κοινοβούλιο και στον
ελληνικό λαό; Είπατε ότι έχετε διατάξει µία σειρά από έρευνες,
έχετε ενεργοποιήσει µία σειρά από υπηρεσίες, περιλαµβανοµέ-
νης και της εισαγγελικής αρχής, επειδή στέλεχος του «Ρουβί-
κωνα» έδωσε αυτό το βίντεο στη δηµοσιότητα. Ειλικρινά, δεν
ντρέπεστε καθόλου; 

Εσείς ως ολόκληρη Κυβέρνηση, ως επίσηµο ελληνικό κράτος
ενεργοποιηθήκατε βάσει αυτού του βίντεο του µέλους του «Ρου-
βίκωνα» και τολµάτε για δεύτερη φορά, έχετε το θράσος, να
απευθύνετε τέτοια συκοφαντικά υπονοούµενα, τέτοιες -αν θέ-
λετε- επαναλαµβανόµενες ανοησίες που χαρακτηρίζουν την
άκρα Δεξιά της Νέας Δηµοκρατίας του κ. Μητσοτάκη; Ειλικρινά
σας ρωτάω, δεν ντρέπεστε πια; Με βάση ποια καταγγελία και
αναφορά εσείς κάνατε όλα όσα κάνατε; Δηλαδή, εσείς τι κάνετε;
Δίνετε σηµασία στον «Ρουβίκωνα», κύριε Υφυπουργέ; Έχει για
εσάς αξία και αξιοπιστία η κάθε καταγγελία του οποιουδήποτε
µέλους του «Ρουβίκωνα»;

Κύριε Υφυπουργέ, σας επιστρέφω τα απαράδεκτα ερωτήµατα-
συκοφαντίες που υποβάλλετε διαρκώς εναντίον µας!

Και σε τελική ανάλυση, να σας το πω κι αλλιώς, κύριε Υφυ-
πουργέ. Εάν µέλος του «Ρουβίκωνα» σας φέρει βίντεο µέσα στο
οποίο θα καταγράφεται φόνος, βιασµός ή Υπουργός που θα τα
παίρνει, θα πείτε «είναι του «Ρουβίκωνα» και δεν το αξιολογώ,
δεν το θέτω υπ’ όψιν των αρµόδιων αρχών»; Είναι αυτό κράτος
δικαίου; Προφανώς δεν είναι. Και προφανώς όλα αυτά είναι πολύ
χαµηλού επιπέδου επικοινωνιακοί αντιπερισπασµοί.

Όµως, δεν είναι µόνο το θέµα του «Ρουβίκωνα», κύριε Υφυ-
πουργέ. Είναι κάτι σηµαντικότερο και από αυτό. Είναι ότι ως Κυ-
βέρνηση συνεχίζετε να ψεύδεστε και µέσα στο ελληνικό Κοινο-
βούλιο. Ξέρετε γιατί, κύριε Υφυπουργέ; Διότι εκτός από εσάς,
που νοµίζετε -µου φαίνεται- ότι είστε πάρα πολύ έξυπνοι και όλοι
οι υπόλοιποι είµαστε ανόητοι και χαζοί, δεν ξέρω πόσες εκατον-
τάδες χιλιάδες -ίσως και εκατοµµύρια- πολιτών έχουν δει αυτό
το βίντεο. Και σε αυτό το βίντεο, κύριε Υφυπουργέ, εµφανίζονται
δύο να δρουν παραβατικά και έκνοµα και όχι ένας όπως ψευδώς
είπατε και σήµερα εδώ, όπως ψευδώς συµπεριλάβατε και στο
επιεικώς απαράδεκτο δελτίο Τύπου που εκδώσατε εναντίον µας. 

Γιατί δεν λέτε τίποτα για το δεύτερο άτοµο, κύριε Υφυπουργέ;
Είναι καταγεγραµµένο στις εικόνες. Γιατί χρησιµοποιήσατε και
σήµερα πρώτο ενικό; Γιατί µιλάτε για έναν αστυνοµικό; Ο δεύτε-
ρος ποιος είναι; Ποιος είναι ο δεύτερος; Είναι αστυνοµικός; Είναι,
µήπως, κύριε Υφυπουργέ, ιδιωτικός φρουρός; Μήπως είναι
µέλος ιδιωτικής εταιρείας security; Μήπως -σύµφωνα µε τις πλη-
ροφορίες που έχουµε και δεν τις υιοθετούµε ακόµα και σήµερα-
είναι πρόσφατα καταδικασµένος αυτός ο οποίος συµπράττει και
συνδράµει τον αστυνοµικό; Μήπως; Ρωτάµε, κύριε Υφυπουργέ.

Άρα είπατε και εδώ ψέµατα, γιατί είναι δύο τα άτοµα και ανα-
φέρεστε σε ένα και µόνο ένα. 

Τι έχετε, λοιπόν, να πείτε για το δεύτερο άτοµο; Γιατί τον απο-
κρύπτετε; Τι συνολικά προσπαθείτε να συγκαλύψετε σε αυτή τη
σοβαρή υπόθεση; 

Και θα σας πω γιατί είναι πια πάρα πολύ σοβαρή. Έχουµε και
Διοικητή της ΕΥΠ πια πρώην στέλεχος ιδιωτικής εταιρείας secu-
rity. Μήπως, κύριε Υφυπουργέ, έχουν στηθεί µεικτές παρακρατι-
κές, παρααστυνοµικές οργανώσεις µικρού τύπου, µικρού
αριθµού ανθρώπων, αποτελούµενες από αστυνοµικούς και από
ιδιωτικούς φρουρούς; Τα έχετε ερευνήσει όλα αυτά;

Είπατε για την Εσωτερικών Υποθέσεων για τον αστυνοµικό. Για
το δεύτερο άτοµο που εµφανίζεται, έχετε κάνει έρευνα; Θέλω
αριθµούς πρωτοκόλλου και έγγραφα. Θα σας πω πώς θα υπο-
χρεωθείτε ως Κυβέρνηση να τα δώσετε αυτά στη συνέχεια.

Θα κλείσω, κύριε Πρόεδρε, µε δύο κουβέντες. Η πρώτη κου-
βέντα, κύριε Υφυπουργέ, είναι η εξής: Μέχρι τώρα ξέραµε ότι
έχουµε απέναντί µας µία Κυβέρνηση η οποία επιδίδεται, µε

πρώτο και καλύτερο τον κ. Μητσοτάκη, σε έναν παροιµιώδη
αστυνοµικό λαϊκισµό. Αυτά, ότι θα πιάσω τον «Ρουβίκωνα» στις
8 Ιουλίου µε το που θα µε κάνετε Πρωθυπουργό, ότι θα τελειώσω
µε το άβατο των Εξαρχείων σε έναν µήνα, είναι που έλεγε προ-
εκλογικά για να πάρει την ψήφο των πολιτών και όλα αυτά τα συ-
ναφή, µεταξύ των οποίων και το ότι έσπευσε η Κυβέρνηση αυτή
του συγκεκριµένου Πρωθυπουργού αντί να προσλάβει γιατρούς
και νοσηλευτές, να προσλάβει χίλιους πεντακόσιους ειδικούς
φρουρούς, να τους δώσει βορά στη µάχιµη µονάδα και στις
ανάγκες της καθηµερινότητας ανεκπαίδευτους, αφού βέβαια
τους είχε προσλάβει εκτός ΑΣΕΠ, εκτός πανελληνίων, τα «δικά
σας παιδιά» πάλι, οι «υµέτεροι».

Εµείς αυτόν τον αστυνοµικό λαϊκισµό έχουµε υποχρέωση και
θα συνεχίσουµε και να τον αποκαλύπτουµε και να τον καταγγέλ-
λουµε.

Όµως πια, κύριε Υφυπουργέ, πρέπει να φύγετε από δω έχον-
τας υπ’ όψιν σας ότι εµείς πια έχουµε µια βαθιά ανησυχία ότι
αυτό το οποίο υπάρχει -και µακάρι να διαψευστούµε- δεν είναι
πια απλώς θέµα αστυνοµικού λαϊκισµού, αλλά είναι θέµα ενδε-
χοµένως αστυνοµικού παρακρατισµού. Γιατί µόνο έτσι µπορεί να
εξηγηθεί και το συµβάν και η ύπαρξη δύο ανθρώπων που πρω-
ταγωνιστούν και η συστηµατική επί εβδοµάδες απόκρυψη από
εσάς για το ποιος είναι ο δεύτερος και ποιος τελικά είναι αυτός
που φύλασσαν οι δύο, ο αστυνοµικός και ο ιδιωτικός security.

Η δεύτερη απάντηση της Κυβέρνησης, κύριε Υφυπουργέ, επι-
στρέφεται ως απαράδεκτη. Εµείς -και θα µου επιτρέψετε να πω
όλοι µας, αλλά αυτό ισχύει και για µένα πάρα πολύ- δεν έχουµε
την άποψη, δεν είµαστε υπέρ της ποινικοποίησης της πολιτικής
ζωής του τόπου. Γι’ αυτό και θα σας δώσουµε µία ακόµη ευκαι-
ρία, µία τρίτη ευκαιρία, να αποκαλύψετε την αλήθεια στον ελλη-
νικό λαό και να ζητήσετε πια συγγνώµη. Αλλά να ξέρετε ότι: µια
του ψεύτη, δυο του ψεύτη, τρεις και η κακή του µοίρα!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ.
Τον λόγο έχει ο κ. Οικονόµου για τρία λεπτά.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Υφυπουργός Προστασίας του

Πολίτη): Δεν πρέπει να εµπλέκουµε την Αστυνοµία σε πολιτικές
σκοπιµότητες, ούτε να επιχειρείται στο Κοινοβούλιο, στη βάση
κάποιων περιστατικών, η παραγωγή πρόσκαιρων εντυπώσεων.
Υφίστανται, βεβαίως, περιστατικά ή ατυχήµατα, όχι φυσικά σε
τακτική βάση, µε την εµπλοκή προσωπικού ή οχηµάτων της Ελ-
ληνικής Αστυνοµίας.

Ιδιαίτερα, για παράδειγµα, µας στεναχώρησε στο Υπουργείο
ένα άλλο περιστατικό, ένα τροχαίο ατύχηµα που συνέβη στις δυ-
τικές περιοχές του Λεκανοπεδίου µε την εµπλοκή περιπολικού
ελάχιστα εικοσιτετράωρα µετά το περιστατικό που επιχειρείτε να
αναδείξετε µε την ερώτησή σας.

Σε καθηµερινή βάση χιλιάδες αστυνοµικοί, εκατοντάδες οχή-
µατα της Ελληνικής Αστυνοµίας κινούνται σε όλη την Ελλάδα.
Υπάρχουν περιστατικά εν ώρα υπηρεσίας αλλά και πέραν αυτής
µε εµπλοκή αστυνοµικών, που µας απασχολούν. Υπάρχουν δια-
δικασίες, όµως, που ακολουθούνται σε κάθε περίπτωση -όπως
και στην εν λόγω υπόθεση στη Μιχαλακοπούλου-, εξετάζονται τα
πραγµατικά περιστατικά, συλλέγονται µαρτυρίες, αξιολογείται
το υλικό, εξάγονται πορίσµατα και καταλογίζονται ευθύνες κατά
περίπτωση.

Η Αστυνοµία αλλά και το Υπουργείο που έχει στον τοµέα ευ-
θύνης του την εσωτερική ασφάλεια της χώρας, κινούνται στη
βάση της συνταγµατικής νοµιµότητας, σέβονται τις αρχές του
κράτους δικαίου. Θα πρέπει να νιώθετε ασφαλής, όπως και οι
πολίτες, ότι στην Ελλάδα εφαρµόζει τον νόµο και υπηρετεί τη
δηµόσια τάξη µία δηµοκρατική και ευρωπαϊκών δοµών Αστυνο-
µία. Η τήρηση των κανόνων και η ανάληψη της ευθύνης για κάθε
ατυχές περιστατικό είναι απόλυτη. Όλα κινούνται στη βάση που
επιβάλλει ο κοινοβουλευτισµός και το κράτος δικαίου. Δεν έ-
χουµε απολύτως τίποτε να κρύψουµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστώ πολύ και
τους δύο.

Ακολουθεί η πρώτη µε αριθµό 650/4-5-2020 επίκαιρη ερώτηση
δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Αργολίδας του Κινήµατος Αλλα-
γής κ. Ανδρέα Πουλά προς τον Υπουργό Υγείας, µε θέµα: «Ενί-
σχυση Κέντρου Υγείας Κρανιδίου».
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Κύριε Πουλά, χρόνια πολλά, Χριστός Ανέστη! 
Έχετε δύο λεπτά στη διάθεσή σας.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΠΟΥΛΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Χρόνια πολ-

λά και σε σας.
Κύριε Υπουργέ, ο Νοµός Αργολίδας ανήκει στις πληγείσες πε-

ριοχές από τον COVID-19, καθώς από τη Μεγάλη Πέµπτη διαπι-
στώθηκε το πρώτο κρούσµα του κορωνοϊού στη δοµή φιλοξενίας
προσφύγων στο ξενοδοχείο «ΓΑΛΑΞΙΑΣ» στο Πόρτο Χέλι. Από
τους τετρακόσιους εβδοµήντα έναν φιλοξενούµενους αιτούντες
άσυλο, προερχόµενους κυρίως από χώρες της υποσαχάριας
Αφρικής, διαπιστώθηκε από το κλιµάκιο του ΕΟΔΥ ότι οι εκατόν
σαράντα οκτώ ήταν φορείς του κορωνοϊού. 

Εδώ να τονίσουµε ότι η παρουσία και η παρέµβαση και του
ΕΟΔΥ αλλά και της Γενικής Γραµµατείας Πολιτικής Προστασίας
ήταν καθυστερηµένη. Κατόπιν αυτού η δοµή στεγανοποιήθηκε
και ολόκληρη η περιοχή τέθηκε σε καραντίνα δεκατεσσάρων
ηµερών από την 21η Απριλίου, η οποία έληξε στις 4-5-2020.

Η δοµή συνεχίζει να είναι σε καραντίνα για µία ακόµη εβδο-
µάδα. Στη σύσκεψη που πραγµατοποιήθηκε τότε στις 20 Απρι-
λίου στο Δηµαρχείο Κρανιδίου ο Υφυπουργός Πολιτικής Προ-
στασίας κ. Χαρδαλιάς ανακοίνωσε µέτρα για την αντιµετώπιση
της επείγουσας κατάστασης, στα οποία συµπεριλαµβανόταν η
ενίσχυση του κέντρου υγείας µε έξι γιατρούς και τέσσερις νοση-
λευτές και η εικοσιτετράωρη διαθεσιµότητα του ΕΚΑΒ για τη
δοµή και τις ανάγκες της περιοχής. Πλην των δύο σκηνών που
στήθηκαν από τον στρατό για να εξυπηρετήσουν τις ανάγκες
αυτών που θα νοσήσουν και της διοίκησης για τη διαχείριση της
κρίσης -και, σηµειωτέον, είναι ανεπαρκείς, δεν τηρούν τις προ-
διαγραφές υγιεινής. Δεν είχαν νερό-, από τις υπόλοιπες υποσχέ-
σεις που δόθηκαν δεν υλοποιήθηκε καµµία.

Το υγειονοµικό προσωπικό του ΕΟΔΥ για τις ανάγκες διαχεί-
ρισης της κρίσης στη δοµή δεν υπήρξε ποτέ, παρά µόνο τις δύο
πρώτες µέρες της µεγάλης δηµοσιότητας. Η εξαγγελία σας για
εικοσιτετράωρη διαθεσιµότητα του ΕΚΑΒ ούτε αυτή υλοποι-
ήθηκε. Η διαχείριση των κρουσµάτων δεν ήταν η αναµενόµενη.
Οι άνθρωποι αυτοί αφέθηκαν στην τύχη τους µε αποτέλεσµα να
µιλάµε για µία δοµή στην οποία αυτή τη στιγµή δεν ξέρουµε τα
πραγµατικά κρούσµατα. Πιθανόν όλοι να έχουν µολυνθεί. Και το
δύσκολο κοµµάτι της διαχείρισης θα το έχετε τώρα µπροστά
σας, όταν θα τελειώσει η καραντίνα. 

Η κατάσταση αυτή είναι γνωστή και στους κατοίκους της πε-
ριοχής και έχει δηµιουργήσει εύλογα προβληµατισµό και όσον
αφορά την εξέλιξη της διασποράς µετά την άρση της καραντίνας
στις 11 Μαΐου -αν θα γίνει ή δεν ξέρω σε ποια άλλη ηµεροµηνία-
αλλά και εν όψει της αυξηµένης προσέλευσης λόγω των παρα-
θεριστών που θα έρθουν στην περιοχή, γιατί γνωρίζετε πολύ
καλά ότι είναι µία περιοχή που την επισκέπτονται πάρα πολλοί
το καλοκαίρι.

Πιστεύω να είδατε και τα δηµοσιεύµατα σχετικά µε τον βιολο-
γικό καθαρισµό του ξενοδοχείου. Υπήρχε ένα δηµοσίευµα στην
εφηµερίδα «ΤΑ ΝΕΑ» το Σάββατο που µας πέρασε. 

Και κατόπιν αυτών, σας ερωτώ, κύριε Υπουργέ, ποιες είναι οι
προθέσεις σας για τον έλεγχο της διασποράς του ιού στην πε-
ριοχή µετά την άρση της καραντίνας στη συγκεκριµένη δοµή φι-
λοξενίας; Με ποιον τρόπο θα ελεγχθούν οι συνθήκες ασφαλούς
παραµονής των φιλοξενούµενων, ώστε να µη διασπαρεί περαι-
τέρω ο ιός και πώς θα προστατευτούν οι κάτοικοι της περιοχής;
Θα ξαναϋποβληθούν σε τεστ οι φιλοξενούµενοι; Και ποια µέτρα
θα πάρετε για την ενίσχυση του Κέντρου Υγείας Κρανιδίου;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εγώ ευχαριστώ.
Θα απαντήσει ο Υφυπουργός Υγείας κ. Βασίλης Κοντοζαµά-

νης, στον οποίο οφείλω και µία συγγνώµη και στον συνεργάτη
του από την προηγούµενη συνάντησή µας. Φύγατε γρήγορα και
δεν πρόλαβα.

Ορίστε, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΝΤΟΖΑΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Υγείας): Ευχα-

ριστώ.
Κύριε Πουλά, ευχαριστούµε πολύ για την ερώτηση γιατί µας

δίνετε την ευκαιρία να αναδείξουµε για µία ακόµη φορά ότι και
στην περίπτωση του Κρανιδίου η Κυβέρνηση, το κράτος αντέ-

δρασε ταχύτατα, αντέδρασε άµεσα. Τόσο η Πολιτική Προστασία,
το Υπουργείο Υγείας, ο Εθνικός Οργανισµός Δηµόσιας Υγείας
έσπευσαν ταχύτατα στην περιοχή εφαρµόζοντας όλα τα απαραί-
τητα πρωτόκολλα και λαµβάνοντας όλα τα απαραίτητα και ανα-
γκαία µέτρα. Αυτός ήταν και ο λόγος που καταφέραµε να µην
ξεφύγει η κατάσταση από τον έλεγχό µας. 

Για την ιστορία, σας αναφέρω ότι πράγµατι τη Μεγάλη Πέµπτη
16 Απριλίου 2020 εντοπίστηκε το πρώτο επιβεβαιωµένο κρού-
σµα. Γυναίκα η οποία εργαζόταν στη δοµή φιλοξενίας προσφύ-
γων ελέγχθηκε και βρέθηκε θετική στον κορωνοϊό. Αµέσως τέ-
θηκε σε υγειονοµικό αποκλεισµό στην οικία της. 

Αξίζει να σας αναφέρω ότι η συγκεκριµένη γυναίκα είχε να εµ-
φανιστεί στη δοµή πολύ νωρίτερα από τις 8 Απριλίου, οπότε και
είχε πάρει άδεια από την εργασία της.

Με την επιβεβαίωση του πρώτου αυτού κρούσµατος η δοµή
φιλοξενίας τέθηκε σε υγειονοµικό αποκλεισµό. Την Κυριακή του
Πάσχα 19 Απριλίου είχαµε το δεύτερο επιβεβαιωµένο κρούσµα,
οπότε και κινητοποιήθηκε άµεσα και έγκαιρα όλος ο µηχανισµός.
Τη Δευτέρα 20 Απριλίου είχε ήδη εγκατασταθεί στο Κρανίδι κλι-
µάκιο του Εθνικού Οργανισµού Δηµόσιας Υγείας δώδεκα ατό-
µων, ιατρικού και νοσηλευτικού προσωπικού, για τη διενέργεια
όλων των απαιτούµενων ελέγχων. 

Αρχικά πραγµατοποιήθηκαν έλεγχοι, τεστ, σε όλο το προσω-
πικό του ξενοδοχείου, σε αριθµό είκοσι πέντε ατόµων. Παράλ-
ληλα ελέγχθηκαν και οι τετρακόσιοι εβδοµήντα φιλοξενούµενοι
της δοµής των προσφύγων του Διεθνούς Οργανισµού Μετανά-
στευσης. 

Στον εξωτερικό χώρο της δοµής στήθηκε τέντα για τη φιλοξε-
νία ιατρείου ειδικά για τις ανάγκες της δοµής φιλοξενίας προ-
σφύγων. Το ΕΚΑΒ, όπως συµβαίνει πάντα, είναι σε εικοσιτε-
τράωρη λειτουργία και ετοιµότητα. Σηµαντικό γεγονός αποτελεί,
επίσης, και η διενέργεια ελέγχων περί της δοµής φιλοξενίας και
είναι χαρακτηριστικό ότι ελέγχθηκαν εκατόν ογδόντα άτοµα επι-
χειρήσεων της ευρύτερης περιοχής. 

Με αυτόν τον τρόπο διασφαλίσαµε ότι δεν υπήρξε καµµία δια-
σπορά του ιού στην κοινότητα. Ο υγειονοµικός αποκλεισµός της
δοµής, ο οποίος υφίσταται από την Κυριακή του Πάσχα, συνεχί-
ζεται από την προηγούµενη Παρασκευή για δεκατέσσερις ακόµα
ηµέρες. 

Ακολουθούµε πιστά και χωρίς παρεκκλίσεις τις οδηγίες των ει-
δικών. Με αυτόν τον τρόπο εξασφαλίζουµε τη µη διασπορά του
ιού. Αυτό σηµαίνει ότι η άρση των υγειονοµικών αποκλεισµών
στο Κρανίδι θα έρθει ακριβώς τη στιγµή που οι ειδικοί επιστήµο-
νες θα δώσουν το πράσινο φως.

Σε ό,τι αφορά το Κέντρο Υγείας στο Κρανίδι, να υπενθυµίσω
ότι αυτό είναι στελεχωµένο από µόνιµο προσωπικό: επτά ιατροί
διαφόρων ειδικοτήτων, τέσσερις γενικής ιατρικής, ένας ιατρός
παιδιατρικής, δύο παθολογίας και επτά νοσηλευτές. 

Υπηρετούν, επίσης, τέσσερις ιατροί ειδικότητας γενικής ιατρι-
κής και δύο ιατροί υπαίθρου, που καλύπτουν τις ανάγκες των πε-
ριφερειακών ιατρείων, συµµετέχοντας, όµως, κανονικά, όπως
συµβαίνει παντού, στο πρόγραµµα εφηµεριών του κέντρου υ-
γείας. 

Επίσης στη δύναµη του κέντρου υγείας υπηρετεί παραϊατρικό
προσωπικό µαιευτικής, επισκεπτών υγείας, κοινωνικών λειτουρ-
γών, χειριστές ακτινολογικών µηχανηµάτων, παρασκευαστές και
οδηγοί ασθενοφόρων. 

Για την αντιµετώπιση των έκτακτων αναγκών της πανδηµίας
του COVID-19, µε ενέργειες της διοίκησης της 6ης Υγειονοµικής
Περιφέρειας, το κέντρο υγείας ενισχύθηκε περισσότερο. 

Μετακινήθηκαν σε αυτό συνολικά οκτώ ιατροί διαφόρων ειδι-
κοτήτων και νοσηλευτές, δηµιουργήθηκαν δύο γκρουπ νοσηλευ-
τών από τα Γενικά Νοσοκοµεία Άργους και Ναυπλίου για βρα-
χυχρόνιες µετακινήσεις, τα δύο ασθενοφόρα του κέντρου υγείας
βρίσκονταν και βρίσκονται σε συνεχή ετοιµότητα και επιπρό-
σθετα, ένα ακόµα ασθενοφόρο σταθµεύει στην περιοχή σε εικο-
σιτετράωρη βάση.

Κλείνοντας, λοιπόν, θεωρώ υποχρέωσή µου να επισηµάνω, µε-
ταξύ άλλων, την άριστη συνεργασία και έµπρακτη βοήθεια που
είχαµε στην προσπάθειά µας αυτή και από τους τοπικούς φορείς. 

Ειδικότερα ο Ιατρικός Σύλλογος Αργολίδας και ο Πρόεδρός
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του µε τις ουσιαστικές παρεµβάσεις και προτάσεις λειτούργησε
ως καταλύτης, επιταχύνοντας την υλοποίηση του συνολικού σχε-
διασµού του Υπουργείου Υγείας στην αντιµετώπιση των τοπικών
κρουσµάτων της πανδηµίας του κορωνοϊού και της προστασίας
του πληθυσµού.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εγώ ευχαριστώ.
Κύριε Πουλά, έχετε τρία λεπτά στη διάθεσή σας για τη δευτε-

ρολογία σας.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΠΟΥΛΑΣ: Κύριε Υπουργέ, σας άκουσα µε µεγάλη

προσοχή.
Μισές αλήθειες. Έτσι θα τις χαρακτήριζα. Όσον αφορά το

πρώτο θέµα, δηλαδή την ενίσχυση του κέντρου υγείας, είχατε
δεσµευθεί ότι θα προσλάβετε έξι ιατρούς, τέσσερις νοσηλευτές
και αυτό δεν έγινε και ούτε πρόκειται να γίνει. 

Αυτή τη στιγµή επικουρικό προσωπικό στις λίστες δεν υπάρχει,
έχει τελειώσει. Το έχουν πάρει τα υπόλοιπα νοσοκοµεία. Άρα
υπάρχει πρόβληµα για τη στελέχωση του κέντρου υγείας. Από
εκεί και πέρα τι κάνατε; 

Μόνο µε να δώσετε µε εντολή του Διοικητή της 6ης ΥΠΕ «εν-
τέλλεστε» σε συναδέλφους ιατρούς που υπηρετούν σε άλλο κέν-
τρο υγείας, στο Κέντρο Υγείας Λυγουριού, ώστε να πάνε να
καλύψουν τις ανάγκες του εκεί κέντρου υγείας. 

Γιατί δηµιουργήθηκε αυτό; Δηµιουργήθηκε το θέµα γιατί φτιά-
χτηκε µια δοµή έξω ακριβώς από τον χώρο φιλοξενίας των µετα-
ναστών. Κι εκεί έπρεπε να ήταν καλυµµένοι ιατρικά, παρ’ όλο που
η σκηνή που σας είπα και προηγουµένως δεν πληρούσε τις απα-
ραίτητες καταστάσεις υγιεινής. Δεν είχε νερό�ένα σηµαντικό
πρόβληµα. Είναι δυνατόν να βλέπουµε ανθρώπους οι οποίοι νο-
σούν από COVID και να µην υπάρχει νερό να πλύνουν τα χέρια
τους; Κι εκεί υπήρχε το µεγάλο θέµα και αρνούνταν οι ιατροί να
πάνε στη συγκεκριµένη δοµή.

Πέρα από αυτό, υπήρχαν και άλλα προβλήµατα. Υπήρχαν προ-
βλήµατα γιατί δεν είχαν δοθεί σαφείς οδηγίες για το πώς θα δια-
κινηθούν τα περιστατικά. Ερχόταν ο ασθενής, τον έβλεπαν στη
δοµή, έφευγε από τη δοµή, πήγαινε στο κέντρο υγείας, έπαιρναν
όλα τα µέτρα, αλλά και από εκεί πού θα πάει; 

Θα πήγαινε στη δοµή Άργος - Ναύπλιο ανάλογα µε το ποιο
εφηµερεύει από τα δύο ή θα πήγαινε κατευθείαν στο κέντρο ανα-
φοράς; Εκεί γινόταν το µπάχαλο. Και µάλιστα αυτό θα το δείτε
να εξελίσσεται και µε δικαστικές µηνύσεις µεταξύ των συναδέλ-
φων. 

Δεν υπήρχε ένας συγκεκριµένος «µπούσουλας» να µπορούν
να ξέρουν τι θα κάνουν τα συγκεκριµένα περιστατικά και µπήκαν
σε µία διαδικασία να διαµαρτύρονται τα κέντρα αναφοράς στο
κέντρο υγείας, το κέντρο υγείας να διαµαρτύρεται στα νοσοκο-
µεία και δεν βρίσκαµε άκρη.

Επίσης, κάποια στιγµή θα αρθεί η καραντίνα. Πώς θα γίνει
αυτό το πράγµα; Πώς σκέφτεστε να το αντιµετωπίσετε; Θα κά-
νετε τεστ σε όλους αυτούς; Θα τους επανελέγξουµε; Θα ξέρου-
µε, δηλαδή, πόσοι τελικά είναι υγιείς; Γιατί τώρα είναι περιορι-
σµένοι, αλλά µετά δεν θα πρέπει να κυκλοφορήσουν αυτοί; Θα
µείνουν εκεί µέσα εσώκλειστοι; Θα γίνει φυλακή το συγκεκριµένο
ξενοδοχείο;

Και µιας και µιλήσαµε για το θέµα του Κρανιδίου, θα ήθελα να
βάλω και ένα γενικότερο θέµα. Μέχρι τώρα σας έχω ακούσει να
λέτε για προσλήψεις επικουρικού προσωπικού, µόνιµων ιατρών,
όπως ανακοίνωσε ο Υπουργός εννιακόσιους σαράντα δύο τον
αριθµό τελευταία. Για την πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας δεν έχω
ακούσει ούτε µία κουβέντα. Το µόνο που άκουσα ήταν αυτές οι
µονάδες ΚΟΜΥ που συστήσατε µε χρήµατα µέσω του ΕΣΠΑ. 

Τι σκέφτεστε να κάνετε για την πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας;
Είναι ένα θέµα που θα κυριαρχήσει γιατί πιστεύω ότι µέσω της
πρωτοβάθµιας φροντίδας υγείας µπορούν να ανασάνουν τα νο-
σοκοµεία µας. Άλλος τρόπος δεν υπάρχει. Μαγικές λύσεις δεν
έχουµε. 

Όλα καλά µε τις κλίνες που αυξήσατε τον αριθµό, αλλά για να
µην έχουµε πάλι τα προηγούµενα θέµατα -προβλήµατα των προ-
ηγούµενων ετών-, θα πρέπει να µας παρουσιάσετε τον σχεδια-
σµό σας για την πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας, να δούµε τι
σκέφτεστε να κάνετε. Είναι ένα θέµα που πρέπει να το δείτε.

Και ένα άλλο, όσον αφορά τις δωρεές. Πραγµατικά οι ιδιώτες
έριξαν πάρα πολλά χρήµατα σε αυτή την κρίση. Εµείς, ως Κίνηµα
Αλλαγής, κάναµε µια επιστολή στον Πρόεδρο της Επιτροπής Κοι-
νωνικών Υποθέσεων και ζητάµε η επιτροπή να αναλάβει τον
έλεγχο και τη λογοδοσία και τη διαφάνεια όλων αυτών των δω-
ρεών. Και, µάλιστα, τα χρήµατα δεν θα πρέπει να δοθούν µόνο
στην Αθήνα και στη Θεσσαλονίκη. Θα πρέπει να δοθούν παντού.
Γιατί η περιφέρεια έχει προβλήµατα. 

Ξέρετε πολύ καλά ότι η δική µας περιφέρεια, γιατί καταγόµα-
στε από την ίδια περιφέρεια, έχει µόνο είκοσι κρεβάτια ΜΕΘ. Δεν
πρέπει να το δούµε; Οι νησιώτες τι θα κάνουν; Τα προβλήµατα
είναι µπροστά τους. Γι’ αυτό λέω διαφάνεια και στοχευµένη
δράση.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εγώ ευχαριστώ.
Κύριε Υφυπουργέ, έχετε τρία λεπτά στη διάθεσή σας.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΝΤΟΖΑΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Υγείας): Ευχα-

ριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πουλά, θα ξεκινήσω από το τελευταίο σε ό,τι αφορά τις

δωρεές, γιατί απάντησα -αν θυµάµαι καλά ήταν περί τα µέσα
Απριλίου- σε ερώτησή σας ειδικά για το θέµα των δωρεών. Τα εί-
παµε και τότε, να τα επαναλάβω για µία ακόµα φορά.

Πέραν του ελέγχου που υπάρχει από επιτροπές έγκριτων αν-
θρώπων, έχουµε πει ότι…

ΑΝΔΡΕΑΣ ΠΟΥΛΑΣ: Στη Βουλή θα το φέρετε; Αυτό µε ενδια-
φέρει.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΝΤΟΖΑΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Υγείας): Το εί-
παµε, όταν απάντησα στην ερώτησή σας ότι στην Επιτροπή Κοι-
νωνικών Υποθέσεων και στη Βουλή θα φέρουµε πλήρη κατα-
γραφή των δωρεών, από πού προήλθαν τα χρήµατα και πού αυτά
τα χρήµατα πάνε. Και σίγουρα πάνε σε όλο το σύστηµα υγείας,
όχι µόνο στην Αθήνα.

Έχουµε πει, επίσης, ότι το σύστηµα αυτή τη στιγµή δεν έχει
σταµατήσει την προετοιµασία του για τον κορωνοϊό, διότι δεν
έχει τίποτα τελειώσει. Σταδιακά επανέρχεται στην αρχική του λει-
τουργία, αλλά ταυτόχρονα προετοιµαζόµαστε και για τυχόν δυ-
σµενή εξέλιξη της πορείας της νόσου.

Προς αυτή την κατεύθυνση έχουµε και συγκεκριµένο πλάνο-
σχέδιο- προγραµµατισµό σε ό,τι αφορά την πρωτοβάθµια φρον-
τίδα υγείας, η οποία έπαιξε, παίζει και θα παίζει ρόλο στην αντι-
µετώπιση του κορωνοϊού.

Έχουµε πει ότι για τη φάση αυτή την επόµενη που φαίνεται ότι
φθίνει η νόσος, το σύστηµα υγείας και οι δοµές θα είναι σε ετοι-
µότητα σε ό,τι αφορά τον κορωνοϊό. Θα υπάρχουν κλίνες ειδικά
για COVID, τα τµήµατα επειγόντων περιστατικών θα υποδέχονται
κανονικά ύποπτα κρούσµατα, θα υπάρχουν κέντρα υγείας µόνο
για COVID και στα µεγάλα αστικά κέντρα εκτός Αθηνών, τα κέν-
τρα υγείας σε όλη την επικράτεια -πάνω από διακόσια κέντρα
υγείας- έχουν σαφείς οδηγίες για το πώς θα αντιµετωπίζουν πι-
θανά ύποπτα κρούσµατα και πώς αυτά θα διακοµίζονται στα πε-
ριφερειακά νοσοκοµεία και στα νοσοκοµεία αναφοράς.

Εποµένως υπάρχει ένας ευρύτερος σχεδιασµός σε ό,τι αφορά
την πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας και, µάλιστα, µέσω της κρίσης
αυτής του κορωνοϊού µάς δόθηκε η ευκαιρία να δούµε πώς
πραγµατικά η πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας µπορεί να λειτουρ-
γήσει µέσα σε ένα ολοκληρωµένο σχέδιο ανάπτυξης όλου του
συστήµατος υγείας. 

Είναι αυτό που λέτε και συµφωνούµε όλοι όλα αυτά τα χρόνια
ότι η πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας µπορεί να αντιµετωπίσει πε-
ριστατικά χωρίς να χρειάζεται να επιβαρύνουµε άσκοπα τα νο-
σοκοµεία µας. Και νοµίζω ότι αυτό καταδείχθηκε µε τον καλύτερο
τρόπο την περίοδο του κορωνοϊού. 

Υπάρχει και ένας ευρύτερος σχεδιασµός για την πρωτοβάθµια
φροντίδα υγείας. Να σας αναφέρω ειδικά για την περιοχή της
Αργολίδας, διότι υπάρχουν εισηγήσεις από παλιά τις οποίες εξε-
τάζουµε για τη δηµιουργία περιφερειακού ιατρείου στο Πόρτο
Χέλι και στην Κοιλάδα της Δηµοτικής Ενότητας Ερµιονίδας. Επο-
µένως σχεδιάζουµε ακόµη περαιτέρω την ανάπτυξη της πρωτο-
βάθµιας φροντίδας υγείας.

Σε ό,τι αφορά το Κρανίδι, επιτρέψτε µου να πω ότι δεν υπήρξε
κανένα µπάχαλο. Όλα λειτούργησαν άψογα και µπορέσαµε και
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περιορίσαµε τυχόν διασπορά του ιού. Οι υγειονοµικές δοµές λει-
τούργησαν. Βεβαίως, οι εφηµερίες καλύφθηκαν κανονικά και µε
µετακινήσεις, οι οποίες προβλέπονται στο πλαίσιο λειτουργίας
των κέντρων υγείας και των νοσοκοµείων της περιοχής και, ναι,
προκηρύξαµε εννέα θέσεις επικουρικού προσωπικού. Από αυτές
µία, δυστυχώς, έχει πληρωθεί. Δεν υπήρχε ζήτηση για τις υπό-
λοιπες θέσεις. 

Έχουµε πει, όµως, πολλές φορές ότι εφόσον οι λίστες αυτές
δεν έχουν άλλα άτοµα, σαφώς και θα επαναλειτουργήσουµε την
πλατφόρµα, προκειµένου να έχουµε στη διάθεσή µας περισσό-
τερο προσωπικό, έτσι ώστε να λειτουργήσουν επαρκώς οι δοµές
αυτές.

Ευχαριστώ πολύ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαριστούµε
και τους δύο.

Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Με τη συναίνεση του

Σώµατος και ώρα 10.48’ λύεται η συνεδρίαση για την προσεχή
Παρασκευή 8 Μαΐου 2020 και ώρα 9.00’ µε αντικείµενο εργασιών
του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό έλεγχο, συζήτηση επικαίρων
ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργασία, σύµφωνα µε τη συµπλη-
ρωµατική ηµερήσια διάταξη που θα διανεµηθεί.
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